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Linda Frohm (M) 
Sandra Bergström (M) 
Rickard Mohss (L) 
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Ajournering 

Maria Kruukka Olsson, nämndsekreterare 
Helena Landström, nämndsekreterare 
Maria S Henriksson, kommundirektör 
Jeanette Larsson, ekonomichef 
Jenni Yli, chef service- och kommunikationsenheten 
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§ 139   

Information  
Vid dagens sammanträde lämnas följande information: 

- Säkerhetschef Patrik Fallström, angående säkerhetsskydd. 

Informationen föranleder inte till särskilt beslut.          
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§ 140   

Upprop 
Kommunstyrelsens beslut 
Ordförande Susanne Andersson (S) förrättar upprop inför dagens sammanträde. 
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§ 141   

Val av justerare 
Kommunstyrelsen beslutar utse Robert Fredriksson (C) och Sandra Bergström (M) att  
justera dagens protokoll.  
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§ 142   

Godkännande av ärendelista 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar godkänna ärendelistan till dagens sammanträde. 
 
Reservation 
Linda Frohm (M) och Sandra Bergström (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Linda Frohms förslag om att punkt 17, Riktlinjer för initiativärenden tas bort från 
ärendelistan. 
 
Förslag på sammanträdet 
Susanne Andersson (S): Bifall till ärendelistan. 
Linda Frohm (M): Punkt 17 Riktlinjer för initiativärenden tas bort från ärendelistan. 
 
Linda Frohm (M) lämnat in initiativärende – Uppmärksamma Kalix Sjukhus 100 år.  
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Susanne Andersson (S) och Linda Frohm (M) förslag för röstning och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Susanne Anderssons förslag att godkänna 
ärendelistan till dagens sammanträde. 
 
Initivativärendet läggs in till dagens ärendelista som punkt 31. 
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§ 143 Dnr 2023-00254 006 

Meddelanden ks 23-08-28 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av meddelandena och beslutar lägga dem till 
handlingarna.  
 
Beskrivning av ärendet  
Nedanstående meddelanden föreligger:  
 
1                                      Dnr 2023-00064 
Protokoll från RKM arbetsutskotts möte nr 2 den 16 maj 2023. 

 
2                                      Dnr 2023-00257 
Protokoll från Årsstämma Energikontor i Norr den 18 april 2023.  
 
3                                      Dnr 2023-00278 

 Protokoll och bilagor från Norrtåg AB årsstämma den 25 maj 2023. 
 
4                                      Dnr 2023-00283 
Nämnden för prövning av oredlighet i forskning har den 13 juni 2023 inkommit med 
årlig rapport.  
 
5                                       Dnr 2023-00288 
Resultatrapport från Lund Universitet över förstudie 2022 - Styrning, ledning och 
samordning för ett integrerat hållbarhetsarbete. 
 
6   Dnr 2023-00254 
Protokoll från RKMs Direktionsmötet nr 3, den 8 juni 2023. 
 
7   Dnr 2023-00302 
Regionala kollektivtrafikmyndigheten (RKM) har den 16 juni 2023 inkommit med 
Kvartalsrapport.  
 
8   Dnr 2023-00294 
Socialnämndens protokoll den 14 juni 2023, § 135, undantag från riktlinjer för fordon i 
Kalix kommun. 
 
9   Dnr 2023-00304 
Information den 20 juni 2023 från Norrbotniabanan om kommande ägar-/styrelsemöte 
i Norrbotniabanan AB. 
 
10   Dnr 20253-00308 
Meddelande nr 11 2023 från SKR gällande Förbundsavgift 2024. 
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11   Dnr 2023-00120 
E-nämndens protokoll den 22 juni 2023. 
 
12   Dnr 2023-00338 och 00339 
Protokoll från Kommunala Pensionärsrådet (KPR) och Kommunala Tillgänglighetsrådet 
(KTR) den 15 maj 2023. 
 
13   Dnr 2023-00340 
Halvårsrapport och uppföljning ägardirektiv IT Norrbotten 2023-01-01-2023-06-30. 
 
14   Dnr 2023-00345 
Protokoll från årsstämma Norrbotniabanan AB den 26 maj 2023. 
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§ 144   

Redovisning av delegerade ärenden 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar godkänna redovisningen av delegationsbeslut  
punkterna 1-19. 
 
Beskrivning av ärendet 
Till stab kansli har anmälts att beslut med stöd av delegation har fattats i följande 
ärenden: 
  
1  
Stab kansli meddelar att beslut fattats om remittering av framställningar och 
överlämnade av ärenden för handläggning. 
 
2  
Arbetsgivarenheten meddelar att beslut fattats om anställningar, arbetsbefrämjande 
åtgärder, förhandlingar, löneplaceringar, pensioner, avbetalningsplaner och 
tjänstledigheter.  
 
3 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll den 14 augusti 2023, § 59-66.  
 
4   Dnr 2023-00260 
Jenni Yli, enhetschef för Service- och kommunikationsenheten har den 25 maj 2023, 
med stöd av kommunstyrelsens delegationsordning punkt 10.1 Upphandling och 
undertecknande av enstaka och tidsbundna kontrakt för leverans av varor och tjänster 
tecknat avtal mellan JP Infonet AB och Kalix kommun. JP Infonet AB tillhandahar 
tjänster som rättsinformation samt juridisk rådgivning. 
 
5   Dnr 2022-00588 
Näringslivschef Birgitta M Larsson har den 9 september 2022, med stöd av 
kommunstyrelsens delegationsordning punkt 10.1 Upphandling och undertecknande av 
enstaka och tidsbundna kontrakt för leverans av varor och tjänster beslutat anta offert 
från Söderpalm AB ang inspirationsföreläsning.  
 
6   Dnr 2023-00269 
Näringslivschef Birgitta M Larsson har den 10 maj 2023, med stöd av 
kommunstyrelsens delegationsordning punkt 10.1 Upphandling och undertecknande av 
enstaka och tidsbundna kontrakt för leverans av varor och tjänster beslutat anlita 
KPMG AB samt AXA consulting som föreläsare till näringslivsdagen. 
 
 
7   Dnr 2023-00259 
Näringslivschef Birgitta M Larsson har den 23 maj 2023, med stöd av 
kommunstyrelsens delegationsordning punkt 10.1 Upphandling och undertecknande av 
enstaka och tidsbundna kontrakt för leverans av varor och tjänster beslutat teckna 
avtal med KMK Nykom AB, kommunjämförelsetjänst.  
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8   Dnr 2023-00272 
HR-chef Åsa Mohss har den 5 juni 2023, med stöd av kommunstyrelsens delegations-
ordning 10.1 Upphandling och undertecknande av enstaka som tidsbundna kontrakt för 
leverans av varor och tjänster, tecknat tilläggsavtal för Digital Ärendehantering med 
Visma PubliTech AB. 
 
9   Dnr 2023-00113 
HR-chef Åsa Mohss har den 12 juni 2023, med stöd av kommunstyrelsens delegations-
ordning 18.1 Med bindande verkan för kommunen genom kollektivavtal reglera frågor 
rörande förhållandet mellan kommunen som arbetsgivare och dess Arbetstagare 
beslutat säga upp det lokala kollektivavtalet för Vision avseende ersättning för 
veckovila då de nya reglerna gällande dygnsvila träder i kraft 231001. 
 
10   Dnr 2019-00033 
HR-chef Åsa Mohss har den 12 juni 2023, med stöd av kommunstyrelsens delegations-
ordning 18.1 Med bindande verkan för kommunen genom kollektivavtal reglera frågor 
rörande förhållandet mellan kommunen som arbetsgivare och dess Arbetstagare 
beslutat säga upp det lokala kollektivavtalet för Kommunal avseende ersättning för 
veckovila då de nya reglerna gällande dygnsvila träder i kraft 231001. 
 
11   Dnr 2023-00112 
HR-chef Åsa Mohss har den 12 juni 2023, med stöd av kommunstyrelsens delegations-
ordning 18.1 Med bindande verkan för kommunen genom kollektivavtal reglera frågor 
rörande förhållandet mellan kommunen som arbetsgivare och dess Arbetstagare 
beslutat säga upp det lokala kollektivavtalet för Akademikerförbundet SSR avseende 
ersättning för veckovila då de nya reglerna gällande dygnsvila träder i kraft 231001. 
 
12   Dnr 2023-00279 
Kommunstyrelsens ordförande Susanne Andersson (S) har med stöd av kommunstyrel-
sens delegationsordning punkt 26.1 Undertecknande av personuppgiftsbiträdesavtal, 
tecknat personuppgiftsbiträdesavtal med Cope Business Sweden AB – Kommunresurs. 
 
13   Dnr 2023-00284 
Kommundirektör Maria S Henriksson har den 13 juni 2023, med stöd av kommunstyrel-
sens delegationsordning 10.1 Upphandling och undertecknande av enstaka som tids-
bundna kontrakt för leverans av varor och tjänster, direktupphandlat förmånscyklar 
från E-passi Bike. 
 
14   Dnr 2023-00281 
HR-chef Åsa Mohss har den 14 juni 2023 med stöd av kommunstyrelsens delegations-
ordning 10.1 Upphandling och undertecknande av enstaka som tidsbundna kontrakt för 
leverans av varor och tjänster, beslutat direktupphandla tjänsten av Jannes trafikskola. 
Kalix kommun har fått beviljat medel från Omställningsfonden, KOM-KR. Det innebär 
att undersköterskor, vårdbiträden och personliga assistenter inom Socialförvaltningen 
erbjuds en körkortsutbildning för B-körkort med automatisk växellåda. 
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15   Dnr 2023-00286 
Susanne Andersson (S), kommunstyrelsens ordförande meddelar den 14 juni 2023, 
med stöd av kommunstyrelsens delegationsordning punkt 4.1 Framställningar till och 
yttranden över remisser från samhällsbyggnadsnämnden och lantmäterimyndighet om 
bygglov, planförslag, fastighetsbildning m m, att kommunstyrelsen har ingen erinran 
mot förslag till ny detaljplan för del av Strandängarna, Kalix 4:13 m fl. 
 
16   Dnr 2023-00285 
Susanne Andersson (S), kommunstyrelsens ordförande meddelar den 14 juni 2023, 
med stöd av kommunstyrelsens delegationsordning punkt 13.1 beslut i brådskande 
ärende, tilldelat ramavtal till leverantör Tele2 med organisationsnummer 556267-5764 
avseende Mobila enheter med tillbehör och tjänster. 
 
17   Dnr 2023-00287 
Ekonomichef Jeanette Larsson har den 14 juni 2023, med stöd av kommunstyrelsens 
delegationsordning Punkt 7.2 – beslutat omplacera del av befintligt lån KI_126098 
(totalt 36 mkr 3 mån Stibor tillsvidare) med 22 mkr hos Kommuninvest till en fast 
ränta om 3,88 %, marginal till referens 0,25 %. Löptiden är 1,9 år och lånet förfaller 
2025-06-12.  
 
18   Dnr 2022-00514 
Maria S Henriksson, kommundirektör har den 16 maj 2023, med stöd av 
kommunstyrelsens delegationsordning 10.1 Upphandling och undertecknande av 
enstaka som tidsbundna kontrakt för leverans av varor och tjänster, tecknat avtal med 
Geektown Kommunikationsbyrå för kommunikationsbyråtjänster. 
 
19   Dnr 2021-00233 
Jenni Yli, chef service- och kommunikationsenheten har den 29 juni 2023, med stöd av 
kommunstyrelsens delegationsordning 10.1 Upphandling och undertecknande av 
enstaka som tidsbundna kontrakt för leverans av varor och tjänster, förlängt avtal med 
Tele 24 AB för svartjänster.  



 

Kommunstyrelsen  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
13(62) 

Sammanträdesdatum 
2023-08-28 

 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 145 Dnr 2023-00117 101 

Hållbarhetspolicy - remiss till samtliga nämnder, stiftelsen och 
kommunala bolag 
Kommunstyrelsens beslut 

 Kommunstyrelsen beslutar skicka ut förslag till hållbarhetspolicy på remiss till samtliga 
nämnder, stiftelsen och kommunala bolag. Remissvar ska lämnas till kommunstyrelsen 
senast den 1 november 2023 inför kommunfullmäktiges sammanträdet den 27 november 
2023.  

 
Beskrivning av ärendet 
Hållbarhetsstrateg Maria Eriksson har tagit fram ett förslag till ny hållbarhetspolicy. 
Ärendet sänds nu på remiss till berörda parter för att inhämta synpunkter. 
Hållbarhetspolicyn beräknas kunna antas av kommunfullmäktige den 27 november 
2023.  

 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse från service- och kommunikationsenheten den 15 augusti 2023. 
Hållbarhetspolicy. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Samtliga nämnder, stiftelsen och bolag 
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§ 146 Dnr 2023-00066 101 

Kommunstyrelsens förstärkta uppsiktsplikt - Investeringar i 
Norrbotten AB 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att den verksamhet som bedrivits under föregående 
kalenderår bedöms ha varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommundirektör Maria S Henriksson meddelar i tjänsteskrivelse den 4 juli 2023, att 
kommunala bolag står under tre former av uppsikt från kommunstyrelsen i 
ägarkommunen: den allmänna uppsiktsplikten, den löpande uppsiktsplikten samt den 
förstärkta uppsiktsplikten. Uppsikten gäller för alla hel- och delägda kommunala bolag, 
oavsett hur stort eller litet kommunen ägande i bolaget är. 
 
Den förstärkta uppsiktsplikten regleras i 6 kap. 9 § kommunallagen (KL). Där framgår 
följande: 
 
Kommunstyrelsen ska årligen pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit under 
föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Om Kommunstyrelsen finner att 
så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga åtgärder. 
 
Det föreligger inte några särskilda krav på hur den förstärkta uppsiktsplikten ska 
genomföras. Omfattningen av kommunstyrelsens prövning kan tänkas bli olika stor 
beroende på vilket inflytande kommunen har i bolaget. Prövningen anses åtminstone 
behöva inkludera större händelser som inträffat i bolaget.  
 
I kommunstyrelsens reglemente bestäms att den förstärkta uppsiktsplikten ska 
genomföras senast 15 april varje år. Detta är svårt att genomföra då de flesta bolag 
har bolagsstämma under perioden april-juni. Vilka metoder och källor som ska 
användas för ändamålet regleras inte men beredningen bedömer att följande 
handlingar är relevanta: bolagsordning, ägardirektiv, senaste delårsrapport samt 
protokoll från senaste bolagsstämma.  
 
Kommunstyrelsen avgör om de handlingar som bifogas ärendet är tillräckliga för 
prövningen av huruvida bolagets verksamhet har varit förenlig med det fastställda 
kommunala ändamålet och genomförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.  
 
Kommunens aktieinnehav i bolaget uppgår till 1,4 procent. 
 
Kommunstyrelsen kan i uppsiktspliktsärenden behöva ta ställning till fråga om 
delikatessjäv, om någon av kommunstyrelsens ledamöter tillika är ledamot av 
bolagsstyrelsen. 
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Beredning 
Kommunens aktieinnehav i Investeringar i Norrbotten AB uppgår till 1,4 procent vilket 
gör att kommunens inflytande kan ses som mindre omfattande. Kommunstyrelsens 
prövning begränsas därför till årsredovisning, revisionsrapport och inkluderar 
kontroll/prövning av större händelser som eventuellt inträffat i bolaget.  
 
Kommunstyrelsens ordförande deltar årligen i den regionala uppföljningen/utvecklingen 
av de gemensamma bolagen då även bolagsordning och ägardirektiv diskuteras vilket 
även ger en praktisk möjlighet till uppsikt. 
 
Bedömning 
Beredningen förslår Kommunstyrelsen besluta att den verksamhet som bedrivits i 
Investeringar i Norrbotten AB under föregående kalenderår bedöms ha varit förenlig 
med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna.  
 
Beslutsunderlag 
Kommundirektör Maria S Henrikssons tjänsteskrivelse den 4 juli 2023.  
Bilagor. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Investeringar i Norrbotten AB      
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§ 147 Dnr 2023-00067 101 

Kommunstyrelsens förstärkta uppsiktsplikt - Industriell 
Utvecklingscenter Norr AB (IUC) 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att den verksamhet som bedrivits under föregående 
kalenderår bedöms ha varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommundirektör Maria S Henriksson meddelar i tjänsteskrivelse den 4 juli 2023, att 
kommunala bolag står under tre former av uppsikt från kommunstyrelsen i 
ägarkommunen: den allmänna uppsiktsplikten, den löpande uppsiktsplikten samt den 
förstärkta uppsiktsplikten. Uppsikten gäller för alla hel- och delägda kommunala bolag, 
oavsett hur stort eller litet kommunen ägande i bolaget är. 
 
Den förstärkta uppsiktsplikten regleras i 6 kap. 9 § kommunallagen (KL). Där framgår 
följande: 
 
Kommunstyrelsen ska årligen pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit under 
föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Om Kommunstyrelsen finner att 
så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga åtgärder. 
 
Det föreligger inte några särskilda krav på hur den förstärkta uppsiktsplikten ska 
genomföras. Omfattningen av kommunstyrelsens prövning kan tänkas bli olika stor 
beroende på vilket inflytande kommunen har i bolaget. Prövningen anses åtminstone 
behöva inkludera större händelser som inträffat i bolaget.  
 
I kommunstyrelsens reglemente bestäms att den förstärkta uppsiktsplikten ska 
genomföras senast 15 april varje år. Detta är svårt att genomföra då de flesta bolag 
har bolagsstämma under perioden april-juni. Vilka metoder och källor som ska 
användas för ändamålet regleras inte men beredningen bedömer att följande 
handlingar är relevanta: bolagsordning, ägardirektiv, senaste delårsrapport samt 
protokoll från senaste bolagsstämma.  
 
Kommunstyrelsen avgör om de handlingar som bifogas ärendet är tillräckliga för 
prövningen av huruvida bolagets verksamhet har varit förenlig med det fastställda 
kommunala ändamålet och genomförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.  
 
Kommunens aktieinnehav i bolaget uppgår till 13,7 procent. 
 
Kommunstyrelsen kan i uppsiktspliktsärenden behöva ta ställning till fråga om 
delikatessjäv, om någon av kommunstyrelsens ledamöter tillika är ledamot av 
bolagsstyrelsen. 
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Beredning 
Kommunens aktieinnehav i Industriell Utvecklingscenter i Norr AB uppgår till 13,7 
procent vilket gör att kommunens inflytande kan ses som mindre omfattande. 
Kommunstyrelsens prövning begränsas därför till årsredovisning, revisionsrapport och 
inkluderar kontroll/prövning av större händelser som eventuellt inträffat i bolaget.  
 
Kommunstyrelsens ordförande deltar årligen i den regionala uppföljningen/utvecklingen 
av de gemensamma bolagen då även bolagsordning och ägardirektiv diskuteras vilket 
även ger en praktisk möjlighet till uppsikt. 
 
Bedömning 
Beredningen förslår Kommunstyrelsen besluta att den verksamhet som bedrivits i 
Industriell Utvecklingscenter i Norr AB under föregående kalenderår bedöms ha varit 
förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna.  
 
Beslutsunderlag 
Kommundirektör Maria S Henrikssons tjänsteskrivelse den 4 juli 2023.  
Bilaga. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Industriell Utvecklingscenter Norr AB (IUC) 
      
 
 



 

Kommunstyrelsen  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
18(62) 

Sammanträdesdatum 
2023-08-28 

 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 148 Dnr 2023-00068 101 

Kommunstyrelsens förstärkta uppsiktsplikt - Filmpool Nord AB 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att den verksamhet som bedrivits under föregående 
kalenderår bedöms ha varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Dock noterar kommunstyrelsen 
att det inte går att verifiera om bolagets verksamhet sammantaget har bedrivits på 
ändamålsenligt sätt eftersom revisionen efterfrågat men inte kunnat ta del av 
dokumenterad, och därmed spårbar och verifierad måluppfyllelse.  
 
Beskrivning av ärendet 
Kommundirektör Maria S Henriksson meddelar i tjänsteskrivelse den 5 juli 2023, att 
kommunala bolag står under tre former av uppsikt från kommunstyrelsen i 
ägarkommunen: den allmänna uppsiktsplikten, den löpande uppsiktsplikten samt den 
förstärkta uppsiktsplikten. Uppsikten gäller för alla hel- och delägda kommunala bolag, 
oavsett hur stort eller litet kommunen ägande i bolaget är. 
 
Den förstärkta uppsiktsplikten regleras i 6 kap. 9 § kommunallagen (KL). Där framgår 
följande: 
 
Kommunstyrelsen ska årligen pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit under 
föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Om Kommunstyrelsen finner att 
så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga åtgärder. 
 
Det föreligger inte några särskilda krav på hur den förstärkta uppsiktsplikten ska 
genomföras. Omfattningen av kommunstyrelsens prövning kan tänkas bli olika stor 
beroende på vilket inflytande kommunen har i bolaget. Prövningen anses åtminstone 
behöva inkludera större händelser som inträffat i bolaget.  
 
I kommunstyrelsens reglemente bestäms att den förstärkta uppsiktsplikten ska 
genomföras senast 15 april varje år. Detta är svårt att genomföra då de flesta bolag 
har bolagsstämma under perioden april-juni. Vilka metoder och källor som ska 
användas för ändamålet regleras inte men beredningen bedömer att följande 
handlingar är relevanta: bolagsordning, ägardirektiv, senaste delårsrapport samt 
protokoll från senaste bolagsstämma.  
 
Kommunstyrelsen avgör om de handlingar som bifogas ärendet är tillräckliga för 
prövningen av huruvida bolagets verksamhet har varit förenlig med det fastställda 
kommunala ändamålet och genomförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.  
 
Kommunens aktieinnehav i bolaget uppgår till 4,5 procent. 
Kommunstyrelsen kan i uppsiktspliktsärenden behöva ta ställning till fråga om 
delikatessjäv, om någon av kommunstyrelsens ledamöter tillika är ledamot av 
bolagsstyrelsen. 
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Beredning 
Kommunens aktieinnehav i Filmpool Nord AB uppgår till 4,5 procent vilket gör att 
kommunens inflytande kan ses som mindre omfattande. Kommunstyrelsens prövning 
begränsas därför till årsredovisning, revisionsrapport och inkluderar kontroll/prövning 
av större händelser som eventuellt inträffat i bolaget.  
 
Kommunstyrelsens ordförande deltar årligen i den regionala uppföljningen/utvecklingen 
av de gemensamma bolagen då även bolagsordning och ägardirektiv diskuteras vilket 
även ger en praktisk möjlighet till uppsikt. 
 
Bedömning 
Beredningen förslår Kommunstyrelsen besluta att den verksamhet som bedrivits i 
Filmpool Nord under föregående kalenderår bedöms ha varit förenlig med det 
fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna. 
 
Beslutsunderlag 
Kommundirektör Maria S Henrikssons tjänsteskrivelse den 5 juli 2023.  
Bilagor. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Filmpool Nord AB 
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§ 149 Dnr 2023-00069 101 

Kommunstyrelsens förstärkta uppsiktsplikt - Norrbotniabanan AB 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att den verksamhet som bedrivits under föregående 
kalenderår bedöms ha varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommundirektör Maria S Henriksson meddelar i tjänsteskrivelse den 15 augusti 2023,  
att kommunala bolag står under tre former av uppsikt från kommunstyrelsen i 
ägarkommunen: den allmänna uppsiktsplikten, den löpande uppsiktsplikten samt den 
förstärkta uppsiktsplikten. Uppsikten gäller för alla hel- och delägda kommunala bolag, 
oavsett hur stort eller litet kommunen ägande i bolaget är. 
 
Den förstärkta uppsiktsplikten regleras i 6 kap. 9 § kommunallagen (KL). Där framgår 
följande: 
 
Kommunstyrelsen ska årligen pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit under 
föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Om Kommunstyrelsen finner att 
så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga åtgärder. 
 
Det föreligger inte några särskilda krav på hur den förstärkta uppsiktsplikten ska 
genomföras. Omfattningen av kommunstyrelsens prövning kan tänkas bli olika stor 
beroende på vilket inflytande kommunen har i bolaget. Prövningen anses åtminstone 
behöva inkludera större händelser som inträffat i bolaget.  
 
I kommunstyrelsens reglemente bestäms att den förstärkta uppsiktsplikten ska 
genomföras senast 15 april varje år. Detta är svårt att genomföra då de flesta bolag 
har bolagsstämma under perioden april-juni. Vilka metoder och källor som ska 
användas för ändamålet regleras inte men beredningen bedömer att följande 
handlingar är relevanta: bolagsordning, ägardirektiv, senaste delårsrapport samt 
protokoll från senaste bolagsstämma.  
 
Kommunstyrelsen avgör om de handlingar som bifogas ärendet är tillräckliga för 
prövningen av huruvida bolagets verksamhet har varit förenlig med det fastställda 
kommunala ändamålet och genomförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.  
 
Kommunens aktieinnehav i bolaget uppgår till 3,7 procent. 
 
Kommunstyrelsen kan i uppsiktspliktsärenden behöva ta ställning till fråga om 
delikatessjäv, om någon av kommunstyrelsens ledamöter tillika är ledamot av 
bolagsstyrelsen. 
 
Beredning 
Kommunens aktieinnehav i Norrbotniabanan AB uppgår till 3,57 procent vilket gör att 
kommunens inflytande kan ses som mindre omfattande. Kommunstyrelsens prövning 
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begränsas därför till årsredovisning, revisionsrapport och inkluderar kontroll/prövning 
av större händelser som eventuellt inträffat i bolaget.  
 
Kommunstyrelsens ordförande deltar årligen i den regionala uppföljningen/utvecklingen 
av de gemensamma bolagen då även bolagsordning och ägardirektiv diskuteras vilket 
även ger en praktisk möjlighet till uppsikt. 
 
Bedömning 
Beredningen förslår Kommunstyrelsen besluta att den verksamhet som bedrivits i 
Norrbotniabanan AB under föregående kalenderår bedöms ha varit förenlig med det 
fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna.  
 
Beslutsunderlag 
Kommundirektör Maria S Henrikssons tjänsteskrivelse den 15 augusti 2023.  
Bilagor. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Norrbotniabanan AB 
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§ 150 Dnr 2023-00070 101 

Kommunstyrelsens förstärkta uppsiktsplikt - Energikontor Norr 
AB 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att den verksamhet som bedrivits under föregående 
kalenderår bedöms ha varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommundirektör Maria S Henriksson meddelar i tjänsteskrivelse den 5 juli 2023, att 
kommunala bolag står under tre former av uppsikt från kommunstyrelsen i 
ägarkommunen: den allmänna uppsiktsplikten, den löpande uppsiktsplikten samt den 
förstärkta uppsiktsplikten. Uppsikten gäller för alla hel- och delägda kommunala bolag, 
oavsett hur stort eller litet kommunen ägande i bolaget är. 
 
Den förstärkta uppsiktsplikten regleras i 6 kap. 9 § kommunallagen (KL). Där framgår 
följande: 
 
Kommunstyrelsen ska årligen pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit under 
föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Om Kommunstyrelsen finner att 
så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga åtgärder. 
 
Det föreligger inte några särskilda krav på hur den förstärkta uppsiktsplikten ska 
genomföras. Omfattningen av kommunstyrelsens prövning kan tänkas bli olika stor 
beroende på vilket inflytande kommunen har i bolaget. Prövningen anses åtminstone 
behöva inkludera större händelser som inträffat i bolaget.  
 
I kommunstyrelsens reglemente bestäms att den förstärkta uppsiktsplikten ska 
genomföras senast 15 april varje år. Detta är svårt att genomföra då de flesta bolag 
har bolagsstämma under perioden april-juni. Vilka metoder och källor som ska 
användas för ändamålet regleras inte men beredningen bedömer att följande 
handlingar är relevanta: bolagsordning, ägardirektiv, senaste delårsrapport samt 
protokoll från senaste bolagsstämma.  
 
Kommunstyrelsen avgör om de handlingar som bifogas ärendet är tillräckliga för 
prövningen av huruvida bolagets verksamhet har varit förenlig med det fastställda 
kommunala ändamålet och genomförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.  
 
Kommunens aktieinnehav i bolaget uppgår till 3,7 procent. 
 
Kommunstyrelsen kan i uppsiktspliktsärenden behöva ta ställning till fråga om 
delikatessjäv, om någon av kommunstyrelsens ledamöter tillika är ledamot av 
bolagsstyrelsen. 
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Beredning 
Kommunens aktieinnehav i Energikontor Norr AB uppgår till 3,7 procent vilket gör att 
kommunens inflytande kan ses som mindre omfattande. Kommunstyrelsens prövning 
begränsas därför till årsredovisning, revisionsrapport och inkluderar kontroll/prövning 
av större händelser som eventuellt inträffat i bolaget.  
 
Kommunstyrelsens ordförande deltar årligen i den regionala uppföljningen/utvecklingen 
av de gemensamma bolagen då även bolagsordning och ägardirektiv diskuteras vilket 
även ger en praktisk möjlighet till uppsikt. 
 
Bedömning 
Beredningen förslår Kommunstyrelsen besluta att den verksamhet som bedrivits i 
Energikontor Norr under föregående kalenderår bedöms ha varit förenlig med det 
fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna. 
 
Beslutsunderlag 
Kommundirektör Maria S Henrikssons tjänsteskrivelse den 5 juli 2023.  
Bilagor. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Energikontor Norr AB      
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§ 151 Dnr 2023-00071 101 

Kommunstyrelsens förstärkta uppsiktsplikt - IT Norrbotten AB  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att den verksamhet som bedrivits under föregående 
kalenderår bedöms ha varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommundirektör Maria S Henriksson meddelar i tjänsteskrivelse den 5 juli 2023, att 
kommunala bolag står under tre former av uppsikt från kommunstyrelsen i 
ägarkommunen: den allmänna uppsiktsplikten, den löpande uppsiktsplikten samt den 
förstärkta uppsiktsplikten. Uppsikten gäller för alla hel- och delägda kommunala bolag, 
oavsett hur stort eller litet kommunen ägande i bolaget är. 
 
Den förstärkta uppsiktsplikten regleras i 6 kap. 9 § kommunallagen (KL). Där framgår 
följande: 
 
Kommunstyrelsen ska årligen pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit under 
föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Om Kommunstyrelsen finner att 
så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga åtgärder. 
 
Det föreligger inte några särskilda krav på hur den förstärkta uppsiktsplikten ska 
genomföras. Omfattningen av kommunstyrelsens prövning kan tänkas bli olika stor 
beroende på vilket inflytande kommunen har i bolaget. Prövningen anses åtminstone 
behöva inkludera större händelser som inträffat i bolaget.  
 
I kommunstyrelsens reglemente bestäms att den förstärkta uppsiktsplikten ska 
genomföras senast 15 april varje år. Detta är svårt att genomföra då de flesta bolag 
har bolagsstämma under perioden april-juni. Vilka metoder och källor som ska 
användas för ändamålet regleras inte men beredningen bedömer att följande 
handlingar är relevanta: bolagsordning, ägardirektiv, senaste delårsrapport samt 
protokoll från senaste bolagsstämma.  
 
Kommunstyrelsen avgör om de handlingar som bifogas ärendet är tillräckliga för 
prövningen av huruvida bolagets verksamhet har varit förenlig med det fastställda 
kommunala ändamålet och genomförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.  
 
Kommunens aktieinnehav i bolaget uppgår till 3,7 procent. 
 
Kommunstyrelsen kan i uppsiktspliktsärenden behöva ta ställning till fråga om 
delikatessjäv, om någon av kommunstyrelsens ledamöter tillika är ledamot av 
bolagsstyrelsen. 
 
Beredning 
Kommunens aktieinnehav i IT Norrbotten AB uppgår till 3,7 procent vilket gör att 
kommunens inflytande kan ses som mindre omfattande. Kommunstyrelsens prövning 
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begränsas därför till årsredovisning, revisionsrapport och inkluderar kontroll/prövning 
av större händelser som eventuellt inträffat i bolaget.  
 
Kommunstyrelsens ordförande deltar årligen i den regionala uppföljningen/utvecklingen 
av de gemensamma bolagen då även bolagsordning och ägardirektiv diskuteras vilket 
även ger en praktisk möjlighet till uppsikt. 
 
Bedömning 
Beredningen förslår Kommunstyrelsen besluta att den verksamhet som bedrivits i IT 
Norrbotten under föregående kalenderår bedöms ha varit förenlig med det fastställda 
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.  
 
Beslutsunderlag 
Kommundirektör Maria S Henrikssons tjänsteskrivelse den 5 juli 2023.  
Bilagor. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
IT Norrbotten AB 
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§ 152 Dnr 2023-00059 04 

Månadsrapport 2023 - kommunstyrelsen  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar godkänna ekonomienhetens redovisning samt lägga 
månadsrapporten för januari-juni 2023 till handlingarna. 
 
Beskrivning av ärendet 
Ekonomienheten har upprättat månadsrapport för kommunstyrelsen perioden januari –  
juni 2023. 

tkr 
Årsbudget 

2023 
Prognostiserat 

utfall 2023 
Budget-

avvikelse 

Kommunfullmäktige 2 524 2 524 0 

Revision       1 308         1 308   0 

Överförmyndare 1 952 1 952 
0 

Valnämnden      70      70 0 

Kommunstyrelsen 15 598 15 598 0 

Arbetsgivarenheten 16 397 17 797 
-1 400 

Ekonomienheten 
(ink.Upphandling) 13 677 13 677 

0 

Kommundirektör 11 410 11 410 
0 

Näringslivsenheten 4 895 4 895 0 

Säkerhetsenheten 2 650 2 650 
0 

Service & kommunikation  
(Kansli, bilpool, 
minoritetssspråk, information)       7 152 7 152 

0 

IT 11 845 11 845 
0 

Resultat  89 478 90 878 
-1 400 

 
Helårsprognos 
Ett resultat som innebär en negativ budgetavvikelse med ca 1,4 mkr prognostiseras vid 
årets slut. Underskottet är hänförligt till arbetsgivarenheten som innefattar budget för 
kommunens friskvårdssatsning. Under 2022 konstaterades att budgeten på 800 tkr för 
friskvården var för lågt beräknad i fullmäktiges beslut (Dnr 2021–00369), därav höjdes 
friskvårdsbudgeten till 1 383 tkr för 2023. Höjningen av budgeten baserades på då 
tillgängligt utfall i november 2022 (959 tkr). Efter budget för 2023 var beslutad ökade 
dock kostnaden kraftigt i december med 1,4 mkr och slutgiltiga utfallet 2022 blev 
2,4 mkr. Utfallet i år prognostiseras vara i paritet med föregående år och därav 
kommer posten utgöra ett underskott med 1 mkr slutet av året. Det har redan tagits 
hänsyn till ökad budget för friskvårdsinsatserna i budgetprocessen 2024. 
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Arbetsgivarenhetens verksamhetssystemet som räknar anställningstid måste flyttas 
över till molntjänst då den blir webbaserad och därav inte kommer finnas kvar i den 
form som är nu. Lösningen som hanterar bisyssla måste också digitaliseras och dessa 
två faktorer medför extra kostnader per månad. Prognosen är att molnlösningarna 
leder till ytterligare underskott med 400 tkr.  
 
Gällande budgetposten KS till förfogande tar hittills tagna beslut hela budgeten i 
anspråk. Under kommundirektörens ansvar ligger lokalbankens budget vilket 
prognostiseras hålla sig inom sin budget om lokalbankens kostnader håller sig i paritet 
med kostnader föregående år. 
 
Åtgärder för en budget i balans 
Kostnader följs upp och analyseras kontinuerligt, restriktivitet tillämpas där det är 
möjligt och ett synsätt där hela förvaltningens resurser iakttas gemensamt tillämpas. 
 
Faktorer som kan påverka resultatet 
Det syns indikationer på ökat behov av företagshälsovård, dock är det för tidigt på året 
för att säga om det kommer påverka resultatet negativt och därav lyfts inget 
prognostiserat underskott upp. 
 
Under ekonomienheten ligger merparten av avskrivningsbudgeten för Kommunsty-
relsen. Denna budgetpost är avhängig investeringstakten. Om inga större investeringar 
sker under året där avskrivningarna hinner påverka utfallet, kan denna post utgöra ett 
överskott i slutet av året. Detta är inget som lyfts i prognosen än. 
 
Bilpoolen ligger under ansvaret Service & kommunikation. Denna post kan utgöra ett 
underskott i slutet av året beroende av hur mycket bilarna nyttjas under resterande del 
av året. Det syns även indikationer på att postporton kan överstiga budget i och med 
ökade kostnader. Dock lyfts inget underskott i prognosen än. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll, § 68/23. 
Ekonomienhetens rapport. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Ekonomienheten 
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§ 153 Dnr 2023-00060 04 

Månadsrapport 2023 - kommunen  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar uppmana nämnderna att följa upp och analysera ekonomi 
och verksamhet, samt att vid behov vidta nödvändiga åtgärder för en budget i balans. 
 
Kommunstyrelsen beslutar därefter godkänna ekonomienhetens redovisning samt lägga 
månadsrapporterna för januari – juni 2023 till handlingarna. 
 
Beskrivning av ärendet 
Ekonomienheten har upprättat månadsrapport för kommunen perioden 
januari – juni 2023. 
 

 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll, § 69/23. 
Ekonomienhetens rapport. 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Ekonomienheten 
 
      
 
 



 

Kommunstyrelsen  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
29(62) 

Sammanträdesdatum 
2023-08-28 

 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 154 Dnr 2022-00399 00 

Uppföljning av Plan för kontroll och uppföljning av privata 
utförare  
Kommunstyrelsens beslut  
Kommunstyrelsen beslutar lägga redovisningen med godkännande till handlingarna. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommundirektör Maria S Henriksson meddelar i tjänsteskrivelse den 5 juli 2023, att 
kommunfullmäktige antog den 27 april 2020, Program för uppföljning och insyn av 
verksamheter som utförs av privata utförare.  
 
Styrelsens/Nämndernas planer för kontroll och uppföljning av privata utförare syftar till 
att tillgodose uppföljning och insyn i den verksamhet som lämnats över till privata 
utförare. Uppföljningen är viktigt för att säkerställa en god kvalitét och att utförare 
följer gällande avtal. Uppföljningen ska också bidra till kvalitetsförbättringar, lärande 
och utveckling i verksamheterna.  
 
Uppföljningen baseras på en genomförd riskbedömning och beskriver när under året de 
olika kontrollerna kommer att genomföras. Resultatet av kontrollerna ligger till grund 
för nästa års uppföljningsplan och redovisas i samband med denna. 
 
Nämnderna har redovisat sitt arbete till Kommunstyrelsen och denna sammanställning 
redovisar aktuellt läge i Kalix kommun. 
 
Kommunstyrelsen - har inga avtal att följa upp som träffas av lagstiftningen. 
 
Fritids- och kulturnämnden har inga avtal att följa upp som träffas av lagstiftningen. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden – Samhällsbyggnadsförvaltningen har genomfört 
internkontroll för beslutade kontrollområden år 2022. Samhällsbyggnadsnämndens plan 
för kontroll och uppföljning av privata utförare syftar till att tillgodose uppföljning och 
insyn i den verksamhet som lämnats över till privata utförare. Uppföljningen är viktigt 
för att säkerställa en god kvalitét för medborgare/kund och för att säkerställa att 
utförare följer gällande avtal.  
 
Den 10 maj 2022 beslutade samhällsbyggnadsnämnden att: 
Plan för kontroll och uppföljning av privata utförare för 2022 genomförs inom  
områdena:  
 
• Ramavtal slamsugning och högtrycksspolning 
• Ramavtal el-entreprenadtjänster.  
 
Följande ska följas upp och kontrolleras: 
Stickprov görs vid två tillfällen under året på ställda krav i upphandlingen. Fem  
fakturor granskas under året att avtalade priser följs. Ansvarig för uppföljning och 
kontroll är respektive avtalsägare.  
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Rapportering är gjord till Samhällsbyggnadsnämnden februari 2023 som en del av 
internkontrollen.  
 
Ramavtal Slamsugning och högtrycksspolning  
Gällande kontrollmoment att kontrollera så avtalsenliga fordon levererats och använts 
har två stickprovskontroller utförts vid olika tillfällen. 
Plats: Driftcentralen, Kalix Fordon: Kombinerad Sug- och Spolbil Leverantör: BDX 
Kombinerat fordon för högtryckspolning samt slamsugning  
Plats: Centrumvägen, Kalix Fordon: Slamsugningsfordon Leverantör: BDX 
Slamsugningsfordon  
 
Resultat  
Stickprovskontrollerna visar att fordonen uppfyller ställda fordonskrav 
Avtalade priser: Av alla fakturor under granskningsperioden har fem fakturor slumpvis 
valts ut inom respektive granskningsområde.  
Ramavtal Slamsugning och högtrycksspolning  
Samtliga fakturor som granskats stämmer överens med avtal.  
Ramavtal el-entreprenadtjänster  
Samtliga fakturor som granskats stämmer överens med avtal. 
 
Uppföljningen följer inte beslutad uppföljningsmodell men bedöms av 
Samhällsbyggnadsnämnden som tillräcklig. 
 
Socialnämnden – Inom socialnämndens område finns en privat utförare av hemtjänst, 
Servicecentrum i Överbygden. I planen, som enligt det program som finns för privata 
utförare, ska det varje år ingå en ”minimiuppföljning” per utförare (ex kort skriftlig 
rapport), samt några ”djupare” uppföljningar vilket redan idag sker. För att ytterligare 
utveckla och säkerställa samtliga krav på uppföljning har en systematiskt genomförd 
och väl dokumenterad risk- och väsentlighetsanalys genomförts under 2022. 
Verksamhet bedrivs i enlighet med angivna mål och riktlinjer. Leverantören återkopplar 
löpande kontaktperson i Kalix kommun och följer det mål och riktlinjer som gäller för 
hemtjänsten. 
 
Leverantören är inbjuden till de chefsträffar som förvaltningen genomför där bland 
annat sker en genomgång kommunens mål och riktlinjer samt information som berör 
verksamheten. Dessa möten har under pandemin skett digitalt.  
 
MAS är övergripande ansvarig för även denna verksamhet ur ett 
patientsäkerhetsperspektiv.  
 
Mål och riktlinjer - framgår i avtal som tecknas med privata utförare. I avtalet som 
tecknats med Servicecentrum i Övre Bygden ekonomisk förening framgår tydligt vilka 
mål och riktlinjer vilket ansvar leverantören har vid leverans av hemtjänst. Kommunens 
övergripande mål och riktlinjer informeras om vid avstämningar och informationer, 
dessa finns inte angivna i själva avtalet. 
 
Utbildningsnämnden – Har sedan tidigare en strukturerad uppföljning av pågående 
avtal med privata utförare. Avtal följs upp årligen i kvalitetsredovisningen.  



 

Kommunstyrelsen  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
31(62) 

Sammanträdesdatum 
2023-08-28 

 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

 
Kvalitetsrapporter från privata utförare läggs in som bifogade filer i det Systematiska 
kvalitetsarbetet.  
 
Uppföljningen följer inte beslutad uppföljningsmodell men bedöms av 
Utbildningsnämnden som tillräcklig. 
 
Beredningens bedömning 
Uppföljningen visar att samtliga nämnder har arbetat med uppföljning av privata 
utförare. Årets sammanställning av beslutsunderlag som behandlats av nämnd/styrelse 
beskriver vilka nämnder som antagit handlingsplaner och på vilket sätt det ska följas 
upp. 
 
Beredningen bedömer att lagstiftningens mål, att förbättra uppföljning och kontroll av 
privata utförare och öka allmänhetens insyn i privata utförares verksamhet samt att 
stimulera till ett strategiskt förhållningssätt när privata utförare anlitas, kommer att 
uppfyllas.  
 
Efter genomförd riskbedömning har styrelsen/nämnderna fastställt fokusområden för 
den regelbundna uppföljningen i planen för året. Inom fokusområdet används i ett 
första skede en översiktligare uppföljning. Utifrån resultatet av denna kommer 
eventuellt en fördjupad uppföljning av ett antal privata utförare att genomföras. Dessa 
är också i allmänhet de områden där nämnden gör stora inköp och genom avtal 
överlämnar verksamhet till privata utförare.  
 
Kommunstyrelsen samt Fritids- och kulturnämnden har idag inga avtalsuppföljningar 
att redovisa som omfattas av ”Program för uppföljning och insyn av verksamheter som 
utförs av privata utförare”. 
 
Kommunen är huvudman för alla sina angelägenheter oavsett om utförandet sker i 
egen regi eller av en privat aktör. Därmed är kommunen enligt lag ansvarig att 
tillhandahålla tjänster med tillfredställande och lagenliga kvalitéer till kommunens 
invånare. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll, § 67/23. 
Maria S Henriksson, kommundirektörs tjänsteskrivelse den 5 juli 2023. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Kommunfullmäktige 
Samtliga nämnder 
Kommundirektör Maria S Henriksson 
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§ 155 Dnr 2023-00253 00 

Riktlinjer för initiativärenden  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar fastställa riktlinjer för 
initiativärenden. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunjurist Karin Hietala, meddelar i tjänsteskrivelse den 17 maj 2023, att av  
4 kap. 20 § kommunallagen (2017:725) framgår att ”Varje ledamot i en nämnd får 
väcka ärenden i nämnden”. Regleringen innebär att en enskild ledamot eller flera 
ledamöter tillsammans kan väcka ärenden i nämnderna.  
 
En ledamot i nämnden kan väcka ett ärende för att denne exempelvis vill att något ska 
utredas eller genomföras. Initiativärenden i nämnderna, vilket inkluderar 
kommunstyrelsen, ska inte förväxlas med fullmäktigeledamöters möjligheter att väcka 
motioner samt ställa interpellationer och frågor i kommunfullmäktige. 
 
Syftet med denna riktlinje är att skapa en samsyn kring hantering av initiativärenden i 
Kalix kommun. Genom samsyn och likartad hantering skapas förutsättningar för en 
ökad transparens mot kommunens medborgare, bättre beredda ärenden och bättre 
möjligheter till politiskt förankrade beslut. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll, § 70/23. 
Kommunjurist Karin Hietala tjänsteskrivelse den 17 maj 2023.    
Riktlinjer   
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§ 156 Dnr 2023-00252 00 

Reglemente för Kalix kommuns Näringslivsråd - revidering  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar anta nytt reglemente för 
näringslivsrådet i enlighet med bifogad bilaga. 
 
Beskrivning av ärendet 
Service- och kommunikationsenhetens chef Jenni Yli, meddelar i tjänsteskrivelse den 
8 juni 2023 att till sekreterare i såväl rådet som beredningsgrupper förordnas en 
tjänsteperson från Näringslivsenheten. 
 
Ovanstående föranleder en revidering av Näringslivsrådets reglemente enligt bilaga. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll, § 71/23. 
Service- och kommunikationsenhetens chef Jenni Ylis tjänsteskrivelse den 8 juni 2023. 
Förslag till revidering. 
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§ 157 Dnr 2023-00270 167 

Riktlinjer för säkerhetsskydd 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar fastställa upprättade 
riktlinjer för säkerhetsskydd. 
 
Sammanfattning 
Riktlinjen anger hur Kalix kommun skall kunna uppfylla kraven enligt Säkerhets-
skyddslagen (2018:585), Säkerhetsskyddsförordningen (2021:955) samt Säker-
hetspolisensföreskrifter (PMFS 2022:1) om säkerhetsskydd.   
 
Beskrivning av ärendet 
Säkerhetschef Patrik Fallström meddelar i tjänsteskrivelse den 29 maj 2023, att  
den som till någon del bedriver säkerhetskänslig verksamhet är skyldiga att bedriva ett 
säkerhetsskyddsarbete. Genom arbete med säkerhetsskydd ska Kalix kommun skydda 
säkerhetskänslig verksamhet samt säkerhetsklassificerade uppgifter i förhållande till 
antagonistiska angrepp så som spioneri, sabotage, terroristbrott samt andra brott som 
kan skada dem.  
 
Riktlinjen beskriver Kalix kommuns organisation, ansvarsfördelning och det 
övergripande tillvägagångssättet vid arbetet med säkerhetsskydd. Närmare beskrivning 
av arbetet med säkerhetsskydd har dokumenterats i rutinbeskrivningar.  
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll, § 72/23. 
Säkerhetschef Patrik Fallström tjänsteskrivelse den 29 maj 2023.     
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§ 158 Dnr 2023-00138 103 

Motionssvar - Säker ridväg  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 
 
Reservation 
Linda Frohm (M) och Sandra Bergström (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Linda Frohms förslag. 
 
Beskrivning av ärendet 
Linda Frohm (M) och Sandra Bergström (M) föreslår i motion den 27 mars 2023, 
följande: 
 
”Kalix kommun investerar just nu i ridanläggningen i Björknäs med tillhörande 
infrastruktur i form av GC-väg från Gammelgården. I Gammelgården finns ett flertal 
hästägare som använder sig av anläggningen. Moderaterna i Kalix anser att det är av 
yttersta vikt att dessa hästägare skall kunna rida till anläggningen på ett säkert sätt. 
Det är enligt lag förbjudet att rida på GC-väg därför anser Moderaterna i Kalix att det är 
av yttersta vikt att säkerställa anläggandet av en ridväg parallellt med GC-vägen.   
 
Moderaterna i Kalix föreslår därför att: 

• Kalix kommun etablerar en särskild ridväg mellan Gammelgården och ridhuset i 
Björknäs i samband med anläggandet av GC väg 

• Kalix kommun säkerställer att underlaget på vägen är anpassad för ridning” 

Kommunfullmäktige har den 11 april 2023, § 71, beslutat lämna motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden meddelar i protokoll den 13 juni 2023, § 105, att 
samhällsbyggnadsförvaltningen har under ett flertal år, i enlighet med tidigare beslut 
arbetat med processen för en fortsatt gång- och cykelväg (gc-väg) mellan Björknäs och 
Gammelgården. En lantmäteriförrättning har slutligen blivit klar i början av 2023. I 
aktuell förrättning har ett servitut för vägområde tagits i anspråk som inrymmer gc-väg. 
Det finns inom servitutet inte utrymme för ytterligare anläggningar varför en rid-väg 
inte kan anläggas parallellt. Då hästen enligt gällande lagstiftning är att betrakta som 
ett fordon ska de inte heller framföras på gc-vägar. Behovet av alternativa ridvägar för 
verksamheten och andra ridvägar i anslutning till verksamheten bör därför tydligare 
utredas och i så fall inarbetas i andra delar av kommunens budgetarbete. En sådan 
utredning bör hänvisas till fritid- och kulturnämnden. Samhällsbyggnads-förvaltningen 
kan i senare skede delta med rådgivning och tekniskt stöd vid projektering under 
förutsättning att budgetmedel tillförs. 
 
Nämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 
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Jämställdhetsanalys 
Beslutet berör både män och kvinnor. Enligt Svenska Ridsportförbundet har de drygt 
154 130 medlemmar, varav 93 % kvinnor/tjejer (2022). Säkrare ridvägar har därför en 
inverkan främst på denna grupps möjligheter att utöva verksamheten säkrare.  
 
Förslag på sammanträdet 
Mikael Engren (S): Motionen avslås. 
Linda Frohm (M): Bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Mikael Engrens (S) och Linda Frohms (M) skilda förslag för röstning 
och finner att kommunstyrelsen bifaller Mikael Engrens förslag. 
 
Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, § 105/23. 
Tjänsteskrivelse daterad 29 maj 2023. 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige den 11 april 2023, § 71. 
Motion från Linda Frohm (M) och Sandra Bergström (M) den 27 mars 2023. 
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§ 159 Dnr 2023-00039 103 

Motionssvar - Tillgänglighet för bilparkering  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar anse motionen besvarad. 
 
Beskrivning av ärendet 
Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna Söderman (FIK), 
föreslår i motion den 4 februari 2023, följande: 
 
”Vi eftersträvar alla ett välkomnande, ett tillgängligt, ett attraktivt Kalix. Det gäller inte 
minst var ex-vis utflugna barn skall ställa bilen när de under en helg besöker sina 
gamla, centralt i Kalix boende, föräldrar, ta del av arrangemang eller varför inte ha en 
nöjeshelg i Kalix. 
Vid de stora infarterna till centrum upplyses vi om att vi i Kalix använder oss av P-
skivor. Inget fel i det, men…… 
 
Framtid i Kalix har ett antal gånger varit i kontakt med företrädare för 
KIAB/KNC och påtalat att det vid den stora, övre parkeringen vid Gallerian är skyltat 
om zonparkering på tre (3) timmar både vid nedfart på Postgatan och vid infart från 
Torggatan/Restaurang Elegant. Denna 3h-restriktion gäller endast nedanför 
Galleriabyggnaden/romkornet. 3h-restriktionen gäller med andra ord varken Gallerians 
övre parkering eller på gaveln av densamma, där är det helt fri parkering! 
Parkeringsbolaget Guard - anlitat av KIAB/KNC - har i brist på annat bötfällt parkerade 
bilar för att de sägs stå på kantstenen inne på parkeringsområdet. Guard refererar till 
att P-skyltar gäller som yttre gräns - men detta stämmer inte som alla vet! En bötfälld 
parkerare som hade ett lämpligt verktyg i sin bil frilade därvid under snön liggande 
kantsten och fann den mycket riktigt “på rätt sida” om den parkerade bilen. Framtid i 
Kalix motion lyder därför som följer: 
 
Ge Kalix ökad attraktivitet och tillgänglighet genom att kommunen påtar sig 
samordningsansvar genom att samordna primärkommunens, de kommunala bolagens 
samt de privata fastighetsägarnas parkeringsmöjligheter. Detta kan ske 
genom att; 
● Upprätta digitala kartor över parkeringsområden i Kalix centrum. 
● Reglera parkeringsbolagens agerande ur en positiv grundsyn där incitamentet 
är att hjälpa - inte att försöka ge ogrundade “hitte-på-orsaker” (jfr mannen som 
frilade kantsten under det att Guard-parkeringsvakten stod och hånade 
honom).” 
 
Kommunfullmäktige har den 6 februari 2023, § 40, beslutat lämna motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden meddelar i protokoll den 13 juni 2023, § 104, att motionen 
avser delvis frågor inom samhällsbyggnadsnämndens område. Förvaltningen är positiv 
till att lägga ut digitala kartor på kommunens hemsida. Vidare arbetar 
samhällsbyggnadsförvaltningen redan med en parkeringspolicy gällande övervakningen 



 

Kommunstyrelsen  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
38(62) 

Sammanträdesdatum 
2023-08-28 

 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

på de kommunala vägarna och fastigheterna i den upphandling som föreligger enligt 
följande: 
 
Övergripande uppgift 
Den övergripande uppgiften med parkeringsövervakningen är att främja trafiksäkerhet, 
framkomlighet och tillgänglighet. I arbetet med att främja trafiksäkerheten ska de 
oskyddade trafikanternas (barn, funktions-hindrade m fl) behov särskilt beaktas. 
 
Målsättning 
Målsättningen med parkeringsövervakningen är att den ska bidra till att skapa en god 
trafikmiljö. En huvuduppgift för parkeringsvakterna är att informera allmänheten om 
gällande regler och bestämmelser och i övrigt uppträda på ett serviceinriktat sätt. 
 
Inriktning 
Övervakningen ska vara förebyggande så att trafikanterna följer givna regler och det 
innebär att endast så många parkeringsanmärkningar utfärdas som krävs för att klara 
den övergripande uppgiften. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har också upphandlat enligt timpris till skillnad från 
”noll-avtal” som kommunala bolag och många andra fastighetsägare tillämpar. Med 
noll-avtal menas att ingen fast ersättning finns utan entreprenörens inkomst kommer 
från parkeringsböter. 
 
Privata fastighetsägares parkeringsövervakning har kommunen ingen möjlighet att 
besluta om. Gällande kommunala bolags övervakning så har 
samhällsbyggnadsnämnden inlett en dialog med KIAB gällande Galleria Kalix. 
 
Då det inte är möjligt att bifalla motionen i sin helhet med avseende på att privata 
fastighetsägares parkeringsövervakning ligger utanför kommunens område föreslås 
motionen anses besvarad enligt förvaltningens redovisning. Digitala kartor gällande 
kommunala parkeringsmöjligheter åtar sig samhällsbyggnadsförvaltningen att ordna. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad. 
 
Jämställdhetsanalys 
Beslutet berör både män och kvinnor. Ingen individbaserad statistik finns som är 
relevant. Det finns inga analyserade skillnader mellan könen. 
 
Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, § 104/23. 
Tjänsteskrivelse daterad 29 maj 2023. 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige den 6 februari 2023, § 40. 
Motion från Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna Söderman 
(FIK) den 4 februari 2023. 
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§ 160 Dnr 2022-00413 103 

Motionssvar - lutande belysningsstolpar  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 
 
Reservation 
Linda Frohm (M), Sandra Bergström (M), Rickard Mohss (L), Carl Otto Gählman (FIK) 
och Kristina Karlsson (SD) reserverar sig till förmån för Linda Frohms förslag. 
 
Beskrivning av ärendet 
Carl Otto Gählman, Johanna Söderman, Doris Lilian Kerttu (FIK) föreslår i motion den 
10 juni 2022, följande: 
 
”Ett fenomen som inte bara Framtid i Kalix har uppmärksammat (turister har twittrat 
om det, kalixbor har kommit fram till Framtid i Kalix representanter och ondgjort sig 
över fenomenet och naturligtvis har vi FiK:are inte undgått att se detta). De lutande 
belysningsstolparna återfinns mestadels kring gång- och cykelvägar - men förekommer 
även i andra miljöer. Enligt Framtid i Kalix bör 
entreprenadgarantiåtaganden kunna åberopas för att åtgärda de lutande 
belysningsstolparna. 
 
Motionen i korthet; 
● Samhällsbyggnadsnämnden bör under sommaren inventera på vilka sträckor/ 
var det finns lutande belysningsstolpar samt låta sätta in åtgärder under 
hösten.” 
 
Kommunfullmäktige har den 13 juni 2022, § 126, beslutat lämna motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden meddelar i protokoll den 13 juni 2023, § 103, att motionen 
avser verksamhetsfrågor i form av underhållsåtgärder. För en snabbare hantering av 
verksamhetsfrågor hänvisas i första hand till verksamhetens system för felanmälan 
eller andra kontaktvägar. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen utför regelbundet i verksamheten riktning av stolpar. 
Orsaken till lutande stolpar kan exempelvis vara skador från vintersäsong, svaga 
markförhållanden och i vissa fall brister som uppkommer under garantitiden för en 
entreprenad. I det senare fallet tas detta med entreprenören för åtgärd. Förvaltningen 
arbetar också med andra åtgärder där dåliga markförhållanden finns för att minska 
underhållsbehov, en sådan åtgärd kan exempelvis vara större fundament eller annan 
grundläggning vilket ger högre anläggnings-kostnader men i vissa fall kan minska 
underhållsbehovet. Behovet av sådana åtgärder bedöms från fall till fall. 
 
Med anledning av att motionen avser verksamhetsfrågor och redan pågående 
verksamhet föreslås att motionen avslås. 
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Jämställdhetsanalys 
Beslutet berör både män och kvinnor. Ingen individbaserad statistik finns som är 
relevant. Det finns inga analyserade skillnader mellan könen. 
 
Förslag på sammanträdet 
Mikael Engren (S): Motionen avslås 
Linda Frohm (M): Bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Mikael Engrens (S) och Linda Frohms (M) skilda förslag för röstning 
och finner att kommunstyrelsen bifaller Mikael Engrens förslag. 
     
Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, § 103/23. 
Tjänsteskrivelse daterad 29 maj 2023. 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 13 juni 2022, § 126. 
Motion från Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna Söderman 
(FIK) den 10 juni 2022.      
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§ 161 Dnr 2022-00409 103 

Motionssvar - Underhåll av Strandängarna  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 
 
Reservation 
Kristina Karlsson (SD) och Carl Otto Gählman (FIK) reserverar sig mot beslutet. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kristina Karlsson (SD), föreslår i motion den 9 juni 2022, följande: 
 
”Då vi har en vacker infart till Kalix från östra delen av kommunen, in mot centrum, 
genom att Kalix älv flyter längs med E4 så finns det ett stort behov att se över 
Strandängarnas skötsel. Ser inte ut så vackert då själva ängarna i stort sätt har låtits 
växa igen, och det bildas bland annat stora grästuvor och sly börjat växa upp efter 
dikeskanterna.  
 
För flera år sedan var det prov på att ängarna slogs som förr med häst och slåtterbalk, 
det var väl bara en sommar som det gjordes. Var mindre slitage på ytorna av 
hästekipaget, än med traktor då ängarna består av blötare mark. Ängarna har även 
slagits med traktor och slåtterkross vissa år. Men varför görs det inte nu? Man behöver 
gärna slå dem 2 gånger per sommarsäsong så att de inte har möjlighet att börja bli 
grund för uppväxt av sly samt fortväxande ogräs.   
 
Med att man gör detta blir det en fröjd för ögonen, och att det ser vackrare ut för de 
som passerar längs E4 in mot Kalix. Vi ska vara stolt över vår vackra bygd. 
  
Med anledning av detta yrkar Sverigedemokraterna:  
-Att kommunen slår Strandängarna 2 gånger per sommarsäsong för att förhindra 
uppväxt av sly och allehanda ogräs.” 
 
Kommunfullmäktige har den 13 juni 2022, § 123, beslutat lämna motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 
 
Samhällsnämnden meddelar i protokoll den 13 juni 2023, § 102, att 
kommunfullmäktige har den 22 juni 2009 i ärende med diarienummer 701/08-104 
beslutat gällande aktuell fråga som då var ett medborgarförslag. 
 
Med anledning av floran och artrikedomen i området beslutades att slåtter skulle ske 
enligt dåvarande vägverkets riktlinjer för "artrika vägkanter". Detta innebär att slåtter 
sker efter frösäsong, i augusti. 
 
Förvaltningen ser inte någon anledning att ändra detta beslut och föreslår därför att 
motionen ska avslås. 
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Jämställdhetsanalys 
Beslutet berör både män och kvinnor. Ingen individbaserad statistik finns som är 
relevant. Det finns inga analyserade skillnader mellan könen. 
 
Förslag på sammanträdet 
Mikael Engren (S): Motionen avslås. 
Kristina Karlsson (SD): Bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Mikael Engrens (S) och Kristina Karlssons (SD) skilda förslag för 
röstning och finner att kommunstyrelsen bifaller Mikael Engrens förslag. 
 
Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, § 102/23. 
Tjänsteskrivelse daterad 29 maj 2023. 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 123. 
Motion från Kristina Karlsson (SD) den 9 juni 2022. 
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§ 162 Dnr 2022-00408 103 

Motionssvar - Sandning/grusning av trottoarer och gångvägar  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kristina Karlsson (SD), föreslår i motion den 9 juni 2022, följande: 
 
”Fast vi är just nu mitt i försommaren, med sol och värme tänker vi lite längre framåt 
året då vi får kyla, snö och halka. 
  
I centrala Kalix är det sandat/grusat efter trottoarer och olika gångvägar. Vilket är 
mycket bra. Vi vill ju kunna undvika så mycket som möjligt för halkolyckor av allehanda 
slag, vilket medför ökat tryck för primärvården vid eventuella sådana. Och det skall vi 
undvika så långt som möjligt. Men då det är sandat/grusat hela bredden på trottoaren 
och/eller gångvägen är det väldigt problematiskt och svårt att kunna färdas med spark 
för de som nyttjar det färdmedlet, oftast utav de äldre i samhället. Det blir då mycket 
tungt, att man då måste lyfta den bitvis så det går att komma fram till det är farbart 
igen. Och vi vill kunna underlätta för alla i samhället att ta sig fram lätt  
 
Med anledning av detta yrkar Sverigedemokraterna:  
-Att se över om det finns möjlighet a. sanda/grusa trottoarerna enbart närmast 
fastigheterna/butikerna, samt lämna fritt närmast vägbanan så det är farbart med 
spark.  
-Att sanda/grusa halva bredden av gångvägarna.” 
 
Kommunfullmäktige har den 13 juni 2022, § 122, beslutat lämna motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 
 
Samhällsnämnden meddelar i protokoll den 13 juni 2023, § 101, att vintertid med 
varierande väderlek i form av snö, is, kyla och under perioder även blida och regn 
skapar svårigheter att hålla vägar och gångvägar halkfria. I gällande upphandling 
ansvarar entreprenören för halkbekämpning.  
 
Nedanstående minimumkrav på friktion ska alltid uppfyllas: 
Friktionstal  Yta 
0,30  GC-vägar, trottoarer, övergångställen (samt 50 meter åt 

varje håll på körbanorna från centrum övergångsställen), 
vägkorsningar /cirkulationer (50 meter åt varje håll från 
centrumkorsning), parkeringar, fastighetsytor, förskole- och 
skolgårdar, torg, busshållplatser samt kurer. 

 
0,25   Vägar och övriga ytor 
 
Att endast sanda halva delen av GC-vägar sätter kommunen i en risk att åsidosätta sitt 
ansvar för halkbekämpning och en ökad risk för halkolyckor. För att genomföra en sådan 
åtgärd skulle en omfattande skyltning behöva utföras för att uppmärksamma gående och 
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cyklande på att vägarna inte  
är sandade. Om det kan göra att kommunen kan friskriva sig från ansvar vid halkolycka 
hittar vi ingen laglig prövning av. Att göra ändring inom gällande avtal medför också 
sannolikt högre kostnader. 
 
Förvaltningens bedömning är att det inte är lämpligt med hänsyn till ansvar och 
säkerhet att göra föreslagna ändringar. Samt av ekonomiska skäl med fördyrade 
kostnader i en redan ansträngd budget. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen.   
 
Jämställdhetsanalys 
Beslutet berör både män och kvinnor. Enligt Resvaneundersökning 2022 från 
Trafikanalys ser statistiken ut enligt följande gällande gång- och cykeltrafik. Ingen 
statistik finns gällande spark. Statistiken visar dock att kvinnor i snitt har 40 % längre 
färdlängd per dag till fots och 14 % längre färdlängd med cykel. Det tyder på att kvinnor 
använder gång- och cykel-vägar i högre grad än män. 
 

  
 
Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, § 101/23. 
Tjänsteskrivelse daterad 29 maj 2023. 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige den 13 juni 2022, § 122. 
Motion från Kristina Karlsson (SD) den 9 juni 2022. 
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§ 163 Dnr 2022-00412 103 

Motionssvar - tömning av komposttunnor  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 
 
Beskrivning av ärendet 
Carl Otto Gählman (FIK, Johanna Söderman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) föreslår i 
motion den 10 juni 2022, följande: 
 
”Dålig tömning av komposttunnor – flera klagomål har inkommit till Framtid i Kalix 
representanter avseende tömning av komposttunnor. Efter tömning har kompostpåsar 
blivit kvar!!! 
Vi har personligen själva varit med om detta flera gånger. Har råkat vara ute när 
sopbilen har kommit och sett på när tömning skett, vilket vid ett flertal gånger visat sig 
att kompostpåsar blivit kvar. Detta fastän vi lagt en tidning i botten - på uppmaning av 
chauffören - för att det inte ska frysa fast eller annars fastna!! 
Går tömningarna för snabbt eller behövs nya - förändrade - rutiner? 
Framtid i Kalix anser att soptunnorna ska tömmas ordentligt, speciellt nu inför 
sommaren, som nu är i antågande – för att undvika flugor, myror och annan ohyra!!!” 
 
Kommunfullmäktige har den 13 juni 2022, § 125, beslutat lämna motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 
 
Samhällsnämnden meddelar i protokoll den 13 juni 2023, § 100, att Kalix kommun 
anlitar för tillfället BDX som utförare och de har i uppdrag att tömma bland annat 
matavfallet. Tunnorna för matavfallet blir lätt kladdiga i botten på sommaren och 
frusna på vintern. Det är bra att röra lite på de påsar som ligger i botten innan man 
lägger i en ny för att mot-verka att de fastnar. Det är även bra att rengöra tunnorna 
regelbundet. Detta är fastighetsägarens ansvar och teknisk försörjning informerar om 
detta på kommunens hemsida. Ligger det påsar kvar efter tömning trots dessa åtgärder 
kan fastighetsägaren felanmäla direkt till entreprenören eller via teknisk försörjnings 
kundtjänst. 
 
Om föraren skulle kliva ut ur bilen vid varje tömning för att se om det ligger kvar påsar 
i tunnan kommer tömningarna ta mer än dubbelt så lång tid och kommunens kostnader 
för renhållning öka markant. Det betyder att renhållningstaxan behöver höjas. Så trots 
att både teknisk försörjning och entreprenören har tagit emot klagomål rörande påsar 
som fastnar anses problemet inte vara så stort att det är motiverat med en höjning av 
taxan. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 
 
Jämställdhetsanalys 
Beslutet berör både män och kvinnor. Ingen individbaserad statistik finns som är 
relevant. Det finns inga analyserade skillnader mellan könen. 
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Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, § 100/23. 
Tjänsteskrivelse daterad 31 maj 2023. 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 125. 
Motion – tömning av komposttunnor. 
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§ 164 Dnr 2021-00491 103 

Motionssvar - återvinning anytime  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar bifalla motionen.      
 
Beskrivning av ärendet 
Tomas Johsund (L) föreslår i motion den 18 oktober 2021 följande: 
 
”I Kalix har vi en väl fungerande deponi. Vi som besöker den för att lämna in vårt 
sorterade avfall tror jag håller med om detta påstående. Det finns dock utrymme för 
förbättringar. Vi liberaler motionerade t.ex. om utökade öppettider för några år sedan. 
En motion som inte gick igenom i KF. Vi liberaler gillar valfrihet. Vi anser att det är 
viktigt att människor i större utsträckning har möjlighet att lämna sitt avfall vid deponin 
när de har möjlighet. T.ex. på helger och kvällar. 
Det är viktigt att vi tänker på vår miljö och att återvinnandet i samhället ökar. NU ÄR 
DET MÖJLIGT ATT GENOMFÖRA! 
I t.ex. Piteå kommun har man infört systemet ”Återvinning Anytime” som möjliggör att 
kommunmedborgare kan lämna in sitt avfall när de vill. Det har blivit en succé! 
 
Liberalerna i Kalix föreslår därför att: 
 
Kalix kommun utreder möjligheten att införa ”Återvinning Anytime” på kommunens 
deponianläggning.” 
 
Kommunfullmäktige har den 18 oktober 2021, § 217, beslutat lämna motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 
 
Samhällsnämnden meddelar i protokoll den 13 juni 2023, § 99, att samhällsbyggnads- 
nämnden har, genom avdelningen för teknisk försörjning, påbörjat en utredning av 
olika metoder för att ytterligare öka tillgängligheten för kommunmedborgare. I 
utredningen undersöks möjligheten till ökad tillgänglighet vid tider där anläggningen är 
obemannad till exempel genom systemet anytime. Utredningen består av en jämförelse 
mellan olika system och studiebesök på anläggningar där systemen har införts samt en 
kostnadsanalys.  
 
Eftersom yrkandet i motionen var att utreda och inte införa kan motionen anses vara 
bifallen. 
 
Jämställdhetsanalys 
Beslutet berör både män och kvinnor. Ingen individbaserad statistik finns som är 
relevant. Det finns inga analyserade skillnader mellan könen.      
 
Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, § 99/23. 
Tjänsteskrivelse daterad 31 maj 2023. 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 18 oktober 2021, § 217. 
Motion från Tomas Johsund (L) den 18 oktober 2021.   
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§ 165 Dnr 2021-00187 103 

Motionssvar - textilåtervinning  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar bifalla motionen. 
 
Beskrivning av ärendet 
Inga-Lis Samuelsson (C) föreslår i motion den 8 april 2021 följande: 
”I Sverige bränner vi upp ca 90 000 000 kg textilier varje år, 8 kg/person. Vi i 
Kalix kommun bidrar till detta vilket vi måste få stopp på. Det åtgår ca 10 000 liter 
vatten, samt giftiga kemikalier, för att tillverka ett par jeans. Olika sorters kläder och 
andra textilier har sin produktionsprocess. Till detta läggs även transportkostnader. 
 
En statlig utredning (SOU 2020:72) har nyligen remissbehandlats om införande av ett 
producentansvar för textilier. Närmare bestämt för kläder, hemtextil, inredningstextil, 
väskor och accessoarer. Det råder ingen tvekan om att insamling av dessa textilier 
kommer att påskyndas under kommande år, där kommunerna får ett ansvar. 
 
Tekniska lösningar för fiberåtervinning av olika textila material utvecklas nu i 
snabb takt. Exempelvis har Renewcell redan en anläggning i Kristinehamn, en ny stor 
sådan planeras att startas i Sundsvall 2022. 
 
De stora och komplexa frågorna om producentansvar och teknikutveckling 
förutsätter att kommunen noga följer och är ”på tå” när lösningar öppnar sig. 
Flera kommuner har redan på frivillig väg påbörjat insamling. Eskilstuna kommun har 
kommit långt med detta och kan ge inspiration till Kalix kommun. De har stora 
insamlingskärl utplacerade för återanvändning och återvinning av textilier. 
 
De har även sju olika påsar för hushållsavfall, den rosa för textilier. Påsarna 
läggs i soptunnan och sorteras sedan i ett optiskt system. Även ideella och andra 
organisationer bidrar till insamling där det då oftast handlar om återanvändning av 
kläder och förberedelser för återanvändning. I Kalix har Röda Korset och Pingstkyrkan 
en sådan verksamhet. De kommer självklart ha en plats i den framtida 
textilåtervinningen. Kalix kommun måste bidra till den cirkulära ekonomin även när det 
gäller textilier. Det är brådskande är att se till att textilier inte bränns upp. 
Inledningsvis kan det vara frågan om tillfälliga lösningar, kanske mellanlagring. 
Exemplen från Eskilstuna kan ge impulser. Samarbete med andra aktörer är också 
viktiga byggstenar. 
 
Centerpartiet i Kalix föreslår: 
- att Kalix kommun utreder möjligheten att hitta lösningar för textilåtervinning”. 
 
Kommunfullmäktige har den 12 april 2021, § 107, beslutat lämna motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 
 
Samhällsnämnden meddelar i protokoll den 13 juni 2023, § 98, att frågan om 
textilåtervinning är komplex. Återvinning innebär att textilierna antingen slits isär 
manuellt eller via kemikalier för att skapa nya textiltrådar för att sy nya plagg. Det är 
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en komplicerad process eftersom textilier oftast består av många olika material. 
Textilier har en avsevärd påverkan på miljön. Det många inte vet är att återvinning av 
textilier enbart minskar plaggets klimatpåverkan med 5-10 % jämfört med ett 
nyproducerat plagg. Återvinningsindustrin är på frammarsch och, som nämns i 
motionen, RE:newcell har påbörjat textil återvinning i Sverige vilket är väldigt bra. 
Återbruk av textilier är bättre än återvinning. Textil borde användas så länge det är helt 
och sedan gå till återanvändning, så kallad redesign, eller återvinning. Bäst av allt är 
dock att minska konsumtionen. 
 
Krav på insamling 
År 2025 kommer krav på textilinsamling genom EUs avfallsdirektiv. Det är ännu inte 
fastställt vem som ska samla in textilierna men troligtvis kommer kommunerna få en 
stor roll. Samhällsbyggnadsnämnden, genom teknisk försörjning, kommer därför att 
utreda frågan. Det kommer i utredningen undersökas vilket efterföljande alternativ som 
är bäst ur ett miljöperspektiv. Utredningen kommer mest troligt peka på att en 
kombination av återbruk/återanvändning (reuse), redesign (att göra om kläder eller 
förändra användningen) och fiberåtervinning (recycle) är bästa sättet att hantera det. 
Förhoppningsvis kommer det att införas ett producentansvar på textilier som kommer 
att hjälpa till att belysa problematiken med överkonsumtion.  
 
Transporter och ansvar 
Förutom att besluta hur textilierna ska behandlas behöver de fraktas dit de ska. 
Samhällsbyggnadsnämndens ambition är att minska transport-erna med avfall och 
därför är det viktigt att redan när insamlingen på-börjas veta hur de ska hanteras i 
senare led. Det är också viktigt att ansvarsfrågan utreds. Vilken roll ska Kalix kommun 
ha vad gäller insamlingen?  
 
Införs ett producentansvar liknade förpackningsmaterial kan det handla om att 
textilindustrin ska ha en marknadsandel av all textil som samlas in. Just den delen 
kommer Kalix kommun inte att kunna utreda utan det kommer komma direktiv från 
statligt håll.  
 
Påbörja insamling/lager 
I och med att frågan inte är utredd från statligt håll är risken med att påbörja insamling 
att vi har ett lager som vi sedan inte blir av med. Att samla in textilier för att lägga i 
lager är kostsamt och svårt att hantera. Som nämns i motionen slängs det 8 kg/person. 
Det skulle innebära att vi behöver ha en lagerkapacitet för 125 600 kg/år. Om vi leker 
med tanken att en statlig utredning visar att textilierna ska sorteras i olika fraktioner så 
kommer kommunen stå inför ett enormt sorteringsuppdrag. Med detta vill 
samhällsbyggnadsnämnden belysa att problemet med textilinsamling är väldigt 
komplex och inget som kan starta i en handvändning. 
 
Ökat samarbete 
Det som kan utredas just nu är ett ökat samarbete vad gäller återbruk av kläder med 
välgörenhetsorganisationer så som S:t Erikshjälpen till exempel. Detta kan utredas 
relativt enkelt och kommer ske inom närtid. Även JUC (jobb och utvecklingscenter) är 
en möjlig samarbetspartner som kommer att utredas. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad. 
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Jämställdhetsanalys 
Beslutet berör både män och kvinnor. Ingen individbaserad statistik finns som är 
relevant. Det finns inga analyserade skillnader mellan könen. 
 
Förslag på sammanträdet 
Robert Fredriksson (C): Bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Robert Fredrikssons (C) förslag för röstning och finner att 
kommunstyrelsen bifaller Robert Fredrikssons förslag. 
      
Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, § 98/23. 
Tjänsteskrivelse daterad 31 maj 2023. 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 12 april 2021, § 107. 
Motion från Inga-Lis Samuelsson (C) den 8 april 2021. 
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§ 166 Dnr 2021-00068 103 

Motionssvar - Det ska vara lätt att göra rätt gällande Kalix 
avfallsanläggning och återvinningsstationer 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar anse motionen besvarad. 
 
Beskrivning av ärendet  
Linus Häggström (M) och Anders Nordqvist (M) föreslår i motion inkommen den 
8 februari 2021, följande: 
 
”Året vi skriver nu är 2021. Vi lever i en tid där klimatkrisen är ett faktum. 
Alla måste göra sitt för att minska sina avtryck, det är därför vi nu lägger den här 
motionen. 
Kalix kommun har idag en väl fungerande avfallsanläggning, med otroligt duktig och 
hjälpsam personal, samt många återvinningsstationer. Men det problem vi ser i 
kommunen idag är att avfallsanläggningens tillgänglighet är mycket begränsad för 
människor som arbetar dagtid, då den bara är öppen en gång i veckan till efter klockan 
15. Risken blir att avfall hamnar i det gröna kärlet hemma på gården. Det måste helt 
enkelt vara lätt att göra rätt. 
 
Ett annat problem vi har noterat är att dessa återvinningsstationer som finns runt om i 
kommunen är för få eller töms för sällan, då de allt för ofta är fulla. Det tycker vi är ett 
angenämt problem, eftersom det betyder att medborgarna är villiga att sortera. Många 
större byar saknar återvinningsstationer. Det måste vara lätt att göra rätt, även utanför 
tätorten. 
 
Hela Kalix skall leva och leva för nästa generation. 
 
Med hänsyn till ovanstående föreslår vi kommunfullmäktige: 
 

- att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att utreda och kostnadsberäkna en 
större tillgänglighet för kommunens avfallsanläggning. 

 
- att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att utreda/kostnadsberäkna en 

utökning av FTI’s återvinningsstationer i Kalix tätort och större tillgänglighet för 
byarna.”  

 
Kommunfullmäktige har den 8 februari 2021, § 57, beslutat lämna motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 
 
Samhällsnämnden meddelar i protokoll den 13 juni 2023, § 97, att gällande 
avfallsanläggningen strävar alltid samhällsbyggnadsnämnden genom avdelningen för 
teknisk försörjning efter att förbättra servicen vid Kalix återvinningscentral. Perioden 
maj till oktober, då behovet av service ökar, är anläggningen öppen till 20.00 två dagar 
i veckan plus sista lördagen i månaden. 
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En utredning av olika metoder att ytterligare öka tillgängligheten för 
kommunmedborgare har påbörjats under 2022 och pågår. I utredningen undersöks 
möjligheten till ökad tillgänglighet vid tider där anläggningen är obemannad. I 
utredningen förs även diskussioner med andra kommuner för att få kunskap om olika 
typer av lösningar.  
 
Gällande återvinningsstationerna så tar Kalix kommun den 1 januari 2024 över 
ansvaret för insamlingen av avfall med producentansvar, det vill säga det avfall som 
samlas in via FTIs återvinningsstationer. Det pågår en utredning om hur detta ska ske 
på ett bra sätt. I detta arbete ingår att undersöka var stationerna ska placeras för att få 
bästa möjliga tillgänglighet utan att öka transporterna. Fram till 1 januari 2024 är det 
inte aktuellt att förändra andelen stationer som drivs av FTI eftersom dessa övergår till 
kommunalt ägande först 2024. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige beslutar anse motionen 
besvarad. 
 
Jämställdhetsanalys 
Beslutet berör både män och kvinnor. Ingen individbaserad statistik finns som är 
relevant. Det finns inga analyserade skillnader mellan könen. 
 
Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, § 97/23. 
Tjänsteskrivelse daterad 25 maj 2023. 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 8 februari 2021, § 57. 
Motion från Linus Häggström (M) och Anders Nordqvist (M) den 8 februari 2021. 
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§ 167 Dnr 2023-00139 103 

Motionssvar - Högre kvalité och förbättrat företagsklimat  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 
 
Reservation 
Linda Frohm (M), Sandra Bergström (M) och Rickard Mohss (L) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Linda Frohms förslag. 
 
Beskrivning av ärendet 
Linda Frohm (M) och Sandra Bergström (M) föreslår i motion den 27 mars 2023, 
följande: 
 
”Moderaterna i Kalix kan konstatera att Kalix kommun precis som kommunsverige i 
stort står inför stora utmaningar vad gäller kompetensförsörjning framöver. Det är 
kortfattat mer som kommer att behöva göras av färre samtidigt som kvalitén för våra 
medborgare skall öka. Kalix kommun har ett ansvar för Rehabilitering för våra brukare. 
Samtidigt äger Kalix kommun ett fullgott gym som med relativt små åtgärder skulle 
kunna omvandlas till ett högkvalitativt rehabgym. Även Region Norrbotten och Kalix 
sjukhus har ett stort rehabiliteringsansvar för sina patienter. Därför anser vi att det 
skulle vara en god idé inom ramen för God och nära vård även undersöka möjligheten 
att erbjuda Region Norrbotten att vara en del av verksamheten. Det skulle kunna leda 
till samordningsvinster både vad gäller lokaler och i förlängningen personal.  
 
Moderaterna i Kalix kan också konstatera att Kalix som kommun har en lång väg att 
vandra för att generera ett bra företagsklimat. Att omvandla sitt gym från att 
konkurrera med privata aktörer till att använda tillgången för att öka kvalitén till de 
som mest behöver skulle vara en del i en helhet som kan få oss att klättra på Svenskt 
näringsliv företagsrankning. Idag finns två fullstora privatdrivna gym, vilket innebär att 
det inte finns anledning för Kalix kommun att driva kommersiellt gym. Det är helt 
oacceptabelt att man agerar som kommun agerar på den öppna marknaden. 
Kärnverksamheten borde i stället prioriteras 
 
Moderaterna i Kalix föreslår därför att: 
 

• Kalix kommun utreder möjligheten att avsluta den kommersiella verksamheten 
på Sportcitys gym för att inte konkurrera med privata företag 

• Kalix kommun utreder möjligheten att ställa om nuvarande gym till ett 
rehabiliteringsgym 

• Kalix kommun utreder möjligheten att i samarbete med Region Norrbotten 
gemensamt nyttja lokaler och personal för rehabilitering” 

 
Kommunfullmäktige har den 11 april 2023, § 70, beslutat lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
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Beredning 
Konkurrensutsättning av kommunalt gym  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2016-12-19 att anta förslaget ”Kalix elva” för ett förbättrat 
näringslivsklimat och att uppdra till utvecklingsutskottet att utarbeta aktiviteter och 
budget för handlingsplanens genomförande samt att utvärdering av handlingsplanen 
ska redovisas till kommunstyrelsen i dec 2017. 
 
Utvärderingarna har visat att arbetet pågår på alla områden och kommunstyrelsen har 
lagt utvärderingarna med godkännande till handlingarna. Motionärerna lyfter i sin 
motion punkt 5 i Kalix elvan – Konkurrensutsättning. 
 
Kommunstyrelsen beslutade att respektive nämnd/styrelsen får i uppdrag att analysera 
sina verksamheter för att identifiera vilka uppdrag som skulle vara möjliga att 
konkurrensutsätta. I beslutet fastställdes att privata alternativ för hemtjänst och 
äldreomsorg (LOV - Lag om valfrihet inom vård och omsorg) inte kommer att 
genomföras under mandatperioden. 
 
Utredning har i närtid genomförts om konkurrensutsättning av följande verksamheter: 
drift Folkets Hus, genomförandet av Sommarfesten och drift av Linnébanan (golfen) 
(Fritid- och kultur) samt poolbilar (Kommunstyrelsen). 
 
Politiskt beslut har därefter fattats om fortsatt drift av Folkets Hus i egenregi.  
Efter försök till upphandling som fått avbrytas p g a för höga anbud har Sommarfesten 
beslutats genomföras i egenregi för 2023. Linnébanan hyrs ut som lägenhetsarrende 
för aktiviteter av Kalix golfklubb då inget anbud om drift inkommit efter anbudstidens 
utgång. Poolbilarna har dragits ner till hälften och resterande behov tillgodoses genom 
avtal med privat leverantör. 
 
Gällande gymmet i Sportcity har Fritid- och kulturförvaltningen efter faktainsamling 
gjort bedömningen att det kommunala gymmet hittills inte har varit aktuellt för 
konkurrensutsättning. Gymlokalen har fler syften än kommersiell nyttjande då det är 
en viktig del för skolans behov i idrottsundervisningen.  
 
Skolorna nyttjar regelbundet gymmet under läsåret, Manhemsskolan, Särskolan och 
Furuhedsskolan använder gymmet flera gånger per vecka vardera. Sedan uppstarten 
av hockeygymnasiet har nyttjandet ökat ytterligare. Då gymmet finns i anslutning till 
idrottshallarna kan grupper delas upp på ett ändamålsenligt sätt och personalen på 
gymmet kan stödja i undervisningen. 
 
Som en del av att erbjuda de privata gymmen och andra friskvårdsaktörer samma 
möjligheter beslutade Kommunfullmäktige 2021-11-29 att från 1 januari 2022 införa 
ett friskvårdsbidrag på 2200 kr per anställd och år. Den anställde har möjlighet att 
själv välja var man vill nyttja sin förmån. Den kommunala kostnaden är idag ca 1,8 
mkr och ökar hela tiden då fler anställda uppskattar friskvårdsbidraget. För många 
företag i friskvårdsbranschen är dessa medel ett välkommet tillskott och inkörsport för 
ett större kundunderlag när den anställde får möjlighet att prova på.  
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Det är upp till företaget att visa upp varför den enskilde med fördel ska välja just 
dennes produkt/tjänst. Kalix kommun jobbar inte med aktiv marknadsföring eller 
specialerbjudanden av sitt gym på Sportcity utan finns med som ett alternativ för 
anställda på Epassis hemsida och för övriga med fakta på kalix.se och Facebook.  
 
Ställa om nuvarande gym till ett rehabgym 
 
Kommunen har rehabiliteringsansvar för den som bor i särskilt boende, vistas i dagliga 
verksamheter eller har behov av hemsjukvård. Målet är att skapa förutsättningar för att 
personen ska vara så självständig och delaktig som möjligt.  
Vanligt är att man har svårigheter att klara dusch och toalettbesök, behöver hjälp med 
påklädning, matlagning eller att ta sig ut på egen hand. Då kan man få stöd med 
anpassning av hemmiljön, utprovning eller anpassning av hjälpmedel eller individuellt 
anpassad träning. 
 
När man inte på egen hand eller med stöd kan ta sig till hälsocentral kan man få hjälp 
med hälso- och sjukvårdsinsatser i hemmet, hemsjukvård. Den bedrivs dygnet runt 
årets alla dagar och gäller för personer som är 18 år och äldre. Genom hemsjukvården 
kan den enskilde få hjälp med rehabilitering och habilitering. 
Äldre som bor på Särskilt boende (SÄBO) gör sin vardagsträning på boendet. 
Det beskrivs av professionen som svårt för de flesta boende på SÄBO att åka iväg till 
ett gym – många lider av kognitiv svikt som förvärras i nya miljöer, det skulle troligen 
upplevas som förvirrande och uttröttande för den enskilde. Dessutom resurskrävande 
med transporter och ledsagare vilket med dagens bemanningsproblem skulle göra det 
omöjligt. Desto viktigare är att resurser skapas för vardagsträningen på det egna 
boendet. 
 
Övriga som kommunen har ansvar för gällande rehabilitering, finns i sina hem, allt 
enligt ”tröskelprincipen” och har alltså rätt att få sin rehab i hemmet därför att de inte 
kan ta sig till primärvårdens rehab.  
 
Personer i ordinärt boende med rätt till rehabilitering knyts till hemsjukvården som till 
sin form just tillgodoser rehabiliteringsbehovet i hemmet för att personen har stora 
svårigheter att på egen hand, eller ens med anhörigs hjälp, ta sig till regionens 
rehabiliteringsenheter. 
 
Övriga som (rehab)tränar och som inte faller under hemsjukvård eller primärvård gör 
det idag på egen hand. Det är inte en grupp som Kalix kommun primärt ska vända sig 
till. Kalix kommun har inte det ansvaret och med begränsade resurser har kommunen 
anledning att avgränsa sitt uppdrag till det vi lagligt är skyldiga att tillhandahålla.  
 
Dessutom finns det här en marknad för de privata gymmen att nischa sig mot äldre och 
framhålla fördelarna med att bibehålla muskler och rörlighet. Såväl Sportcitys gym som 
de privata gymmen har förmånliga priser för pensionärer. 
 
Inom området personer med funktionsvariation finns det stora fördelar med att gå på 
både gym och badhus. Där är det viktigt att de ska få vara som alla andra och kunna 
delta i det utbud som allmänheten inbjuds till. Målgruppen ses inte generellt behöva ett 
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rehabiliteringsgym för mer riktad träning utan ska kunna använda lokaler och gym som 
alla andra.  
 
Då är det av vikt att det är anpassat för denna målgrupp i en universal design och 
användarvänligt för alla målgrupper: ung som gammal och med eller utan 
funktionsvariation.   
 
Möjligheten att i samarbete med Region Norrbotten gemensamt nyttja lokaler och 
personal för rehabilitering 
 
Vid samtal med Regionens representanter i Kalix framgår att Regionen redan har ett 
rehabiliteringsgym på Kalix sjukhus och ser inte behov av fler lokaler. Det finns 
utrymme för att nyttja det befintliga gymmet i större omfattning än idag men även här 
är resursbristen främst en brist på personal. Möjligheten att öppna upp det Regionala 
gymmet för andra målgrupper än de som definieras i ”Riktlinjer för 
rehabiliteringsansvar i Norrbotten” bedöms som svårt. Länets medborgare ska ha rätt 
vård på rätt vårdnivå i en struktur där tillgången till rehabilitering är densamma, 
oavsett var i länet patienten bor.  
 
För att Regionens målsättning ska uppnås beskriver man att det måste vara tydligt 
vilken rehabilitering som erbjuds inom de olika vårdnivåerna. Alla aktörer ska veta vilka 
rehabiliteringsresurser som finns att tillgå utifrån patientens specifika behov. Genom 
samverkan och konsultativt stöd ska patienten få optimal rehabilitering oberoende av 
var i vårdkedjan rehabiliteringen tillhandahålls. 
 
Riktlinjen gäller rehabilitering av vuxna patienter som har förvärvade sammansatta, 
långvariga och ibland återkommande behov av rehabilitering. Exempelvis geriatriska 
patienter och patienter med stroke eller neurologiska sjukdomar. De neurologiska 
sjukdomar som initialt inte ger svåra symtom men som på längre sikt kan medföra 
stora rehabiliteringsbehov hos patienten omfattas också av riktlinjen.  
 
Samverkan mellan kommunen och Regionen är viktig för att den enskilde ska kunna få 
sina behov tillgodosedda. Det pågår i arbetet med Nära vård i Östra Norrbotten en rad 
gemensamma utvecklingsprojekt där vi vill samordna våra resurser för att bättre möta 
individens behov. Beredningen ser inte behov av att särskilt utreda samarbete runt ett 
rehabiliteringsgym. 
 
Region Norrbotten och Norrbottens Kommuner har tagit fram ett gemensamt dokument 
”Samordnad individuell planering - RIKTLINJER OCH RUTINER” som gäller 2023-05-09. 
Där definieras samarbetet just riktat till att motsvara individens behov insatser som ett 
gemensamt ansvar för huvudmännen kommun och region. 
 
Ur: ”Samordnad individuell planering - RIKTLINJER OCH RUTINER” 
 
Ett bra samarbete och gemensamt ansvarstagande för den enskildes hälso- och 
sjukvård och socialtjänst är angeläget och nödvändigt för att säkerställa en samordnad 
vård, stöd och omsorg av god kvalitet.  
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Genom tydliga uppdrag och ansvarsfördelning skapas förutsättningar för en god och 
trygg vård och omsorg för den enskilde. Vidare stärks och underlättas det goda 
samarbetet. En annan fördel är att resurser används på rätt sätt, vilket gynnar hela 
samhället.  
 
Vårt förhållningssätt ska utgå från att:  
• Vi utgår från den enskildes behov  
• Vi har förtroende för varandras kompetens  
• Vi har tillit till att alla gör sitt bästa 
• Vi är lojala mot fattade beslut och gällande rutiner  
• Vi pratar gott om varandra  
• För att lyckas behöver vi varandra  
 
Mål  
Målet för samverkan är att den enskildes behov av trygghet, kontinuitet, samordning 
och säkerhet ska tillgodoses. Den enskilde med behovsanpassade insatser ska få 
möjlighet att leva självständigt under trygga förhållanden och bli bemött med respekt 
för sitt självbestämmande och integritet.  
 
Personcentrering  
Personcentrerad vård och omsorg innebär att flytta fokus från sjukdom till personens 
erfarenheter och resurser. Genom att utgå från personens individuella resurser och 
behov anpassas åtgärder och förhållningssätt till individen och den aktuella situationen. 
Med utgångspunkt från den enskildas behov kan det upprättas en samordnad 
individuell plan. Denna ska vara personcentrerad och bör göras tillsammans med den 
enskilde (ofta tillsammans med närstående) där denne är aktiv i planeringen och 
genomförandet av den egna vården och omsorgen.  
 
Samverkan  
Den enskilda ska få kännedom om rätten till en samordnad individuell plan och 
verksamheterna ska ha kompetens att erbjuda en sådan 
 
Beredningen anser med hänvisning till ovanstående att motionen i sin helhet ska 
avslås. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Sven Nordlund (MP): Motionen avslås. 
Linda Frohm (M): Bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Sven Nordlunds (MP) och Linda Frohms (M) skilda förslag för röstning 
och finner att kommunstyrelsen bifaller Sven Nordlund förslag. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll, § 73/23. 
Kommunfullmäktiges protokoll § 70/23. 
Kommundirektör Maria S Henriksson tjänsteskrivelse den 6 juli 2023. 
Motion från Linda Frohm (M) och Sandra Bergström (M) den 27 mars 2023.  
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§ 168 Dnr 2023-00301 103 

Motionssvar - inomhusklimatet i Sessionssalen 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 
 
Beskrivning av ärendet 
Carl Otto Gählman (FIK) Doris Lilian Kerttu (FIK) Johanna Söderman (FIK) föreslår i 
motion 19 juni 2023, följande: 
 
”Sommartid är luftkvaliteten ytterst undermålig Sessionssalen. Den undermåliga 
luftväxlingen/temperaturregleringen gör att mötesdeltagarna blir trött i förtid och 
besluten därmed kan bli mindre bra.  
 
Framtid i Kalix motion lyder därför som följer:  

- Utred möjligheten – och installera därefter luftkylning (möjlighet att sänka 
inomhustemperaturen) i Sessionssalen.” 

 
Kommunfullmäktige har den 19 juni 2023, § 121, beslutat lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beredning 
Kommunstyrelsen har tilldelats 3 mkr i investeringsbudget 2024 för upprustning av 
Sessionssalen. I behovsunderlaget finns sedan tidigare beskrivet bl a problem med 
ytskikt som utgör risk för fall, brister i teknik, möbler som faller sönder samt problem 
med ventilationen. Luftkylning har vid tidigare utredningar inte varit ett alternativ med 
anledning av husets karaktär som medför oproportionerligt höga kostnader i 
förhållande till nyttan. 
 
Ett alternativ till Sessionssalen är att använda lokal i Folkets Hus som har något bättre 
förutsättningar till en god inomhusmiljö även sommartid. 
 
Med anledning av att värmeböljor förespås att komma allt tätare, från tidigare var 20 
år till vart annat år inom en 10 årsperiod har Fastighetsavdelningens chef tagit initiativ 
till en särskild förvaltningsövergripande arbetsgrupp som analyserar hela kommunens 
verksamheters behov av åtgärder. Därefter kommer en handlingsplan tas fram, 
riskanalyser att genomföras och kostnadskalkyler för att strategiskt kunna prioritera 
och budgetera för åtgärder för att motverka effekterna av värmebölja. Målet är att 
förslag till åtgärder ska kunna presenteras i Budget 2025, plan 2026-2027. 
 
Sessionssalen kommer troligen inte att prioriteras före åtgärder på äldreboenden, 
produktionskök och sommarförskolor där problemen är avsevärt större och påverkar 
våra mest utsatta grupper, äldre och barn och personal. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll, § 74/23. 
Kommundirektör Maria S Henrikssons tjänsteskrivelse den 6 juli 2023.  
Kommunfullmäktiges protokoll § 121/23. 



 

Kommunstyrelsen  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
59(62) 

Sammanträdesdatum 
2023-08-28 

 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Motion från Carl Otto Gählman (FIK) Doris Lilian Kerttu (FIK) Johanna Söderman (FIK) 
19 juni 2023.        
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§ 169 Dnr 2023-00357 101 

Uppmärksamma Kalix sjukhus 100 år - initiativärende 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar avslå initiativärendet. 
 
Reservation 
Linda Frohm (M), Sandra Bergström (M), Rickard Mohss (L), Carl Otto Gählman (FIK) och 
Kristina Karlsson (SD) reserverar sig till förmån för Linda Frohms förslag. 
 
Beskrivning av ärendet 
Linda Frohm (M) har den 28 augusti 2023, initierat följande ärende till 
kommunstyrelsen:  

”Den 2 december 2023 fyller Kalix sjukhus 100 år. Även om det är Region Norrbotten 
som är huvudman över verksamheten så har Kalix sjukhus varit en oerhört viktig del av 
Kalix kommuns utveckling. Det är en av de allra största arbetsplatserna i kommunen, 
dess verksamhet har berört och betytt så mycket för Kalixborna i flera generationer. Få 
händelser har fått Kalixborna att gå samman så tydligt och innerligt som när 
nedläggningar av vissa verksamheter var på tapeten förra gången Socialdemokraterna 
styrde Region Norrbotten. 

De allra flesta kommunmedborgarna har någon relation till Kalix sjukhus och vi från 
Moderaterna anser att Kalix Kommun skall uppmärksamma jubileet på lämpligt sätt.  

På grund av ovanstående anser Moderaterna i Kalix att: 
• Kommunstyrelsen skall utse en arbetsgrupp som tar fram förslag på lämplig 

aktivitet 

• Kommunstyrelsen beslutar om sammansättningen i grupp 

• Kommunstyrelsen avsätter medel och beslutar om aktivitet på 
Kommunstyrelsens sammanträde den 2 oktober”. 

Förslag på sammanträdet 
Susanne Andersson (S): Avslag till initiativärendet. 
Linda Frohm (M): Bifall till initiativärendet. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Susanne Andersson (S) och Linda Frohm (M) skilda förslag för 
röstning och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Susanne Anderssons förslag. 
 
Ajournering 
Kl 10.30-10.45. 
 
Beslutsunderlag 
Linda Frohms (M) skrivelse den 28 augusti 2023.  

 
Protokollsutdrag skickas till 
Linda Frohm  
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§ 170 Dnr 2023-00356 101 

Rågholmen - initiativärende 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar avslå initiativärendet.  
 
Reservation 
Carl Otto Gählman (FIK) och Kristina Karlsson (SD) reservar sig mot beslutet till förmån 
för Carl Otto Gählmans förslag. 
 
Beskrivning av ärendet 
Carl Otto Gählman (FIK) har den 28 augusti 2023, initierat följande ärende till  
kommunstyrelsen: 
 
”Nyligen upphävde Mark- och Miljödomstolen kommunens beslut att anta 
detaljplanen för del av Rågholmen. Skälet för domstolens beslut var att kommunen 
inte har tagit tillräcklig hänsyn till de naturvärden som finns på platsen, att 
kommunen inte gjorde en konsekvensbeskrivning samt planens påverkan på det 
naturliga friluftslivet inte utreddes. 
 
Syftet med att kommunerna har planmonopol är att de som neutral part ska stå som 
garant för att fatta väl övervägda beslut och väga mellan olika intressen. Kommunen 
ska inte vara en (part)intressent i frågan. 
 
Framtid i Kalix anser att kommunen nu behöver göra ett omtag i frågan. 
 
Framtid i Kalix yrkar att Kommunstyrelsen ger i uppdrag till Samhällsbyggnads- 
nämnden att göra en fördjupad naturinventering som sträcker sig 
under flera år. Detta för att säkerställa att tillräcklig kunskap finns om arter som 
återkommer vartannat eller vart tredje och till och med vart femte år innan vi kan gå 
vidare med planen. Nämnden ska även bättre utreda friluftslivet och hur det 
påverkas av planen. En fördjupad naturinventering ska också utreda huruvida den 
röjning som Samhällsbyggnadsförvaltningen genomförde senhösten 2019 negativt 
påverkade naturvärden på Rågholmen. 
 
Kommunstyrelsen bör öronmärka 150 000 kr för ändamålet.” 
 
Förslag på sammanträdet 
Susanne Andersson (S): Avslag till initiativärendet. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Susanne Andersson (S) förslag för röstning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Susanne Anderssons förslag. 
 
Ajournering 
Kl 10.50-10.55. 
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Beslutsunderlag 
Carl Otto Gählman (FIK) skrivelse den 28 augusti 2023.  
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Carl Otto Gählman 
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